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Úvod do roku 2005 
Z pohledu kronikářky (který může být poněkud subjektivní) bych nejspíše hodnotila rok 
2005 jako rok pracovní. Oproti předcházejícím třem roků, kdy krátkém časovém sledu 
následovaly každý rok nějaké volby (2002 – komunální, senátní a parlamentní, 2003 – 
referendum 

o vstupu ČR do Evropské unie, 2004 - volby do Evropského parlamentu), v roce 2005 
zůstaly volební místnosti uzavřeny, a vedení obce se tak mohlo plně soustředit na zajištění 
jednotlivých investičních akcí i hladkého chodu obce. Skutečně se podařilo dokončit celou 
řadu důležitých investičních akcí (např. hřiště u ZŠ Mokrá, vodovod a komunikace 
v Mordovnách na katastru Horákova, rekonstrukce sociálních buněk v základní škole, 
popř. vybudování dětského hřiště u ZUŠ). Bohužel se zatím nepodařilo dokončit 
rekonstrukci části bývalé uhelné kotelny pro potřeby mediatéky, takže tato akce 
zůstává  jedním z hlavních úkolů pro rok 2006. 

Z obecních výročí bych připomenula 655. výročí první písemné zmínky o Mokré v Zemských 
deskách a 60. výročí založení Mateřské školy Mokrá. 
Z událostí regionálního či celostátního významu bych připomenula oslavy 200. výročí bitvy 
u Slavkova. Naše obec sice neleží přímo v oblasti samotných bojů, ale ani ona nebyla 
ušetřena důsledků slavné bitvy a navíc PhDr. Michael Vaňáček, rodák z Mokré, se 
problematice bitvy tří císařů věnoval ve své knize Francouzové a Morava v době koaličních 
válek 

  
  



1.      Kap. Činnost obecního zastupitelstva, hospodaření 
obce, činnost rady 

 a komisí, OÚ 

  
Složení obecního zastupitelstva a obecní rady v roce 2005 
V průběhu roku 2005 nedošlo k žádné změně ve složení obecního zastupitelstva či rady. OR 
i OZ pracovaly od 12. 2. 2004 ve stejném složení. 

Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov se v roce 2005 sešlo celkem 11x, všechna jednání byla 
veřejná a všechna se konala v zasedací místnosti OÚ v Mokré, ani jedno se nekonalo 
v Horákově. 

Účast občanů na jednotlivých jednáních nebyla příliš velká. 

Také v roce 2005 se při hlasování v OZ (podle mého názoru) často uplatňovalo stranické 
hledisko. 

  
18. veřejné jednání                                       27. 1. 2005 
19. veřejné jednání                                      17. 2. 2005 
20. veřejné jednání                                         7. 4. 2005 
21. veřejné jednání                                        5. 5. 2005 
22. veřejné jednání                                         9. 5. 2005 
23. veřejné jednání                                      27. 6. 2005 
24. veřejné jednání                                       13. 7. 2005 
25. veřejné jednání                                      29. 9. 2005 
26. veřejné jednání                                      31.10. 2005 
27. veřejné jednání                                       3. 11. 2005 
28. veřejné jednání                                    29. 12. 2005 
  
  
  

Par.     Příjmy Plánované Po rozp. opatř. 
0000    Daně, poplatky, dotace, příspěv. na žáky-Vel. 18 900 000 22 440 000 
2119    Lom – těžba 5 000 000            4 532 000 
2212    Silnice – dar                     5 000 

2310    Pitná voda                   50 000 

2321    Odvádění a čištění odpadních vod                   15 000 

3314    MLK+fin. dar 8 000 420 000 
3326    Kaple – dar   59 000 

3341    Hlášení místním rozhlasem 1 000                     500 
3349    Inzerce ve Zpravodaji 2 000                   2 000 
3392    Kulturní dům 15 000 15 000 



3399    SPZO – dar +příj. z hodů                   36 000 

3429    MDD – dar   3 500 

3612    Nájem z bytů 280 000 300 000 
3613    Nebytové prostory 420 000               456 800 
3639    Pronájem a prodej pozemků 100 000               310 000 
3722    PDO – příjmy EKOKOM 70 000                 90 800 
4314    Pečovatelská služba 70 000                 80 000 
4317    Nájem z bytů DPS 400 000               440 000 
4319   Klub seniorů Mokrá – dar                   20 000 

6171    Obecní úřad 60 000               230 000 
6310    Úroky, dividendy 120 000              182 000 
Tř. 8 financování              2 967 000 

Celkem 25 446 000 32 656 800 
  

Výdaje Plánované Skutečné 
1019    Příspěvek Mikroregion   5000 

1031    Lesy 70 000 20 000 
2212    Silnice 200 000 1 685 000 
2219    Chodníky 500 000 400 000 
2221    Dopravní obslužnost 250 000 135 000 
2310    Pitná voda 200 000 1 620 000 
2321    Odvádění a čištění odpadních vod 1 945 000 1 991 000 
3111    MŠ 800 000               820 000 
3113    ZŠ +rek. Soc. zařízení 3 300 000 3 905 000 
3231    ZUŠ 60 000 60 000 
3314    MLK + Mediatéka 4 000 000 4 900 000 
3319    Kronika, kulturní vystoupení 22 000 24 000 
3326    Kaple 100 000               110 000 
3341    Rozhlas a televize 50 000                 30 000 
3349    Zpravodaj 120 000 140 000 
3392    Kulturní dům 200 000 200 000 
3399   Záležitosti kultury a církví (SPOZ) 250 000              308  000 
3412    Hřiště u ZŠ 800 000            1 405 000 
3419    TV 300 000               530 000 
3421    Činnost dětí a mládeže (Junák), dět. hřiště                 12 000               223 500 
3429    Investice – koupaliště, zájmová činnost 400 000 415 000 
3612    Bytové hospodářství 100 000 180 000 
3613    Nebytové prostory 717 000              417 000 
3631    Veřejné osvětlení               300 000 435 000 



3633    Místní inženýrské sítě                -950 000 

3635    Územní plán               -137 000 

3639    Veřejně prospěšné práce 2 000 000 2 420 000 
3721    Nebezpečné odpady 30 000                18 000 
3722    Pevný domovní odpad a sběrný dvůr 1 000 000 1 860 000 
3745    Veřejná zeleň + mikroregion 200 000               282 000 
4314    Pečovatelská služba 220 000 354 000 
4186    Sociální dávky   6 000 

4317    DPS 280 000               320 000 
4319    Klub důchodců 150 000               160 000 
5512    Hasiči 120 000 220 000 
6112   OZ 1 220 000 1 260 000 
6171    OÚ 4 000 000 4 000 000 
6221    Humanitární pomoc do zahraničí   10 000 

6310    Výdaje z fin. operací   24 000 

6399    Fin. operace, daň z příjmu PO   220 600 

6402    Finanční vypořádání minulých let   33 500 

Celkem 25 446 000 32 656 800 
  
Investiční akce roku 2005 
  

1. stavba knihovny, kluboven a víceúčelového sálu ve 2. podlaží bývalé uhelné 
kotelny 

V roce 2004 proběhlo výběrové řízení, v němž zvítězila firma Moravské pozemní 
stavby Moravský Krumlov. Práce probíhaly s mírným skluzem a komplikacemi (např. 
promáčení stropu hasičské zbrojnice, o němž jsem se zmiňovala v zápise za rok 2004) 
až do konce června 2005. 1. července oznámila výše uvedená firma svou likvidaci, 
tudíž předpokládaný termín dokončení září 2005 nemohl být dodržen a obec řešila 
ukončení smlouvy s Moravskými pozemními stavbami právní cestou. 
Nově ustavená výběrová komise tedy musela vybrat jinou firmu, která by započatý 
projekt dokončila. Počátkem listopadu vybrala komise nabídku firmy Tocháček s.r.o. 
za 9 200 000 Kč! 
Podle nově uzavřené smlouvy by měly být stavební práce ukončeny do konce 
května  2006 a k samotnému přestěhování knihovny do nových prostor by mělo dojít 
během července a srpna téhož roku. 
Jen za rok  2005 si stavba mediatéky vyžádala asi 4 mil. Kč, což znamená, že v součtu 
se dosavadní náklady na tuto akci vyšplhaly k částce cca 7 868 tis. 
K celkovým nákladům na stavbu mediatéky je třeba přičíst také 81 tis., což je částka 
vynaložená na opravu promáčeného stropu. Toto promáčení způsobila firma 
Moravské pozemní stavby a tato firma by ji měla také uhradit. 
  

2. Kanalizační sběrač 
- každoroční úložka 1,9 mil. Kč 



OZ schválilo úhrad,u ceny projektů na kanalizační přípojky pro všechny nemovitosti 
v obci (s výjimkou nemovitostí, které slouží k podnikání). Dále bude obec hradit 
poplatek za vydání stavebního povolení. 
V podzimních měsících začali jednotlivé domácnosti v naší obci navštěvovat 
projektanti, kteří sbírali podklady pro zpracování projektové dokumentace. 
  

3. rekonstrukce sociálních buněk v ZŠ Mokrá 
probíhala během letních prázdnin a náklady činily cca 1 205 tis. 

  
4. Stavba komunikace k vodojemu na Skalce. 

Ve výběrovém řízení zvítězila firma Topstav. Práce by měly být ukončeny v květnu 
2006. V roce 2005 vynaložila obec na tuto akci 653 tis.Kč 
Pozn. V blízkosti budované komunikace zakoupila obec část pozemku o šířce cca 10 m 
a délce cca 80 m, kde by měla vzniknout pěšina, která by spojovala Skalku a nedaleký 
les. 

  
Další investiční akce roku 2005 
Dokončené investice 

1. Mordovny (k. ú. Horákov) – dokončení stavby vodovodu 
Na dokončení stavby vodovodu v uvedené oblasti vynaložila obec v roce 2005 zhruba 
1 340 tis. (celkově téměř 2 mil. Kč) 
  

2. Mordovny – stavba komunikace 
V souvislosti se stavbou vodovodu v Mordovnách bylo nutné následně zprovoznit 
přístupovou komunikaci. Cena – cca 344 tis. Kč. 
  

3. Dokončení hřiště u ZŠ Mokrá 
Do této akce investovala obec v roce 2005 částku 1 047 543 Kč, celkově 5 741 195 Kč. 
  

4. Park a dětské hřiště u ZUŠ Mokrá – asi 109 tis. Kč 
  

5. Oplocení dětského hřiště na sídlišti – 72 tis. Kč 
  
6. Prodloužení komunikace a chodníků k rodinným domkům pod kotelnou v Mokré – 
122,5 tis. Kč 
  
Nedokončené investice 

1. Obnova kaple Mitrovských 
Za rok 2005 náklady činily téměř 80 tis. Kč, ovšem více než polovina této částky byla 
hrazena ze sponzorských darů. 
  

2.       Rekonstrukce bazénu v ZŠ Mokrá 
O potřebě přistoupit v dohledné době k rekonstrukci bazénu v ZŠ Mokrá jsem se už ve 
svých zápisech zmiňovala. Podmínkou získání státní dotace je však vypracování 
projektové dokumentace. Cena projektové dokumentace byla stanovena na 222 tis. Kč. 
  

3.       Půllány (k. ú. Horákov) – komunikace k novým rodinným domkům 
Náklady za rok 2005 – cca 41 tis., celkově asi 96 tis. Kč 

  



Sponzorské dary 
1. Počátkem roku 2005 schválila rada obce finanční příspěvek ve výši 5000 korun 

Fondu postižených dětí 
2. Finanční pomoc ve výši 10 tis. korun na pomoc lidem zasaženým přírodní 

katastrofou v jihovýchodní Asii 
3. Finanční pomoc ve výši 5000 korun Svazu neslyšících a nedoslýchavých ČR 

  
Plnění volebního programu 

1. vybudovat tzv. sběrný dvůr – splněno 
2. dokončit rekonstrukci 1. patra uhelné kotelny pro společenské a kulturní vyžití 

občanů (víceúčelový sál, knihovna, čítárna…) – průběžně se plní 
3. podpořit projekt splaškové kanalizace s napojením na ČOV v případě, že budou 

v dostatečné výši zajištěny dotační prostředky z fondu EU a z českých fondů 
– průběžně se plní 

4. provést generální rekonstrukci sportovního hřiště vedle ZŠ - splněno 
5. vybudovat zkratku pro pěší mezi autobusovou zastávkou pod Horákovem a částí 

obce Půllány – zatím neřešeno 
6. podpora dobrovolných aktivit občanů na poli kulturním, společenském a 

sportovním 
7. systematická obnova chodníků ve všech částech obce, navázání na současný 

pozitivní trend při údržbě a rozšiřování zeleně v obci 
8. dbát na dodržování ekologických předpisů a nařízení, přísné postihování  tzv. 

černých skládek 
pozn. body 6, 7 – průběžně plněno 

  
Partnerství s bulharskou obcí Byala 
Obec Byala leží cca 40 km od Varny a partnerství s ní inicioval Jihomoravský kraj, který by 
také počáteční náklady hradil. Partnerství by zahrnovalo např. spolupráci škol či vzájemné 
sportovní zápasy. OZ souhlasilo s navázáním spolupráce mezi naší obcí a bulharskou obcí 
Byala. 
  
Národní síť zdravých měst 
Oz schválilo přistoupení naší obce k Národní síti zdravých měst ČR. Jedná se 
o přidružené členství, které je bezplatné a NSZM je informační servis, mediální podpora 
a propagace. 
  
Práce obecní rady v roce 2005 
Obecní rada se v roce 2005 scházela zhruba ve 14denních intervalech ve složení: 
Starosta F. Pejřil 
Místostarostka A. Bajerová 
Členové rady: P. Koukal, R. Miškář, S. Kolář 
Zasedání rady jsou neveřejná, přístup mají pouze pozvaní nebo předsedové finančního 
a kontrolního výboru. Rada připravuje návrhy na jednání OZ  a zabezpečuje plnění jeho 
usnesení. Rada může rozhodovat o uzavírání nájemních smluv, přijímání a propouštění 
zaměstnanců úřadu, stanovuje počet zaměstnanců, rozhoduje o uzavírání veřejných zakázek 
financovaných z rozpočtu obce, zabezpečuje hospodaření obce podle schváleného rozpočtu 
a může disponovat bez schválení OZ s finančními prostředky do výše 20 tis. Kč. Dále řeší 
stížnosti občanů adresované na OÚ a zadává úkoly jednotlivým komisím. Z jednání rady se 
pořizuje zápis, který je k dispozici pouze členům zastupitelstva. 



Dle sdělení člena rady pana Miškáře se počet  stížností projednávaných v radě za rok 2005 
oproti předcházejícímu roku poněkud snížil. 
  
Práce jednotlivých výborů a komisí v roce 2005 
  

1. Výbor finanční 
Předseda - od 12. 2. 2004 O. Drápal 
Členové: M. Koutná, J. Patáková, A. Dolanská 
Poradní hlas – J. Folerová 
Finanční výbor se v roce 2005 sešel celkem 7x a na svých jednáních kontroloval čerpání 
schváleného rozpočtu v jednotlivých paragrafech, připravoval návrhy rozpočtových 
opatření a taktéž návrh rozpočtu na rok 2006. Kromě toho kontrolovali členové výboru 
také pokladnu obce a ve spolupráci s kontrolním výborem provedli finanční kontrolu ve 
zdejší MŠ a ZŠ. Finanční výbor neshledal v hospodaření obce nedostatky. Také výsledek 
kontroly hospodaření obce za období  1. 1. – 31. 10. 2005, kterou provedla firma TOP 
AUDITING a jejíž výsledek přednesl starosta na posledním veřejném jednání OZ v roce 
2005, zněl bez výhrad. 

         
2. Výbor kontrolní 

Předseda – Mgr. Petr Hanák 

Členové: M. Procházka, J. Kolář, ing. V. Boudný, L. Neveselá 

V průběhu celého roku 2005 musel kontrolní výbor řešit řadu opakujících se stížností ing. 
Žáčka a ing. Čudanové, občanů Mokré. Tyto stížnosti přicházely jednak na obecní či 
Krajský úřad JMK, jednak na Policii ČR. 
Ověřování oprávněnosti těchto stížností si vyžádalo mnoho času i materiálních nákladů. 
Stížnosti paní Čudanové byly shledány jako neoprávněné. 
Pan inženýr Žáček poukazoval zejména na neplnění usnesení OZ a na porušování zákona 
106/1999 Sb. o svobodném přístupu k informacím. Krajský úřad po prošetření stížností 
sdělil, že Zastupitelstvo obce Mokrá-Horákov plní své povinnosti v souladu se zákonem 
o obcích. 
Členové kontrolního výboru se zúčastnili výběrového řízení na dokončení mediatéky 
a na obsazení místa knihovnice. 
V závěru roku se členové výboru podíleli na kontrole hospodaření MŠ a ZŠ Mokrá. 
  

1. Komise stavební 
Předseda – P. Horáček, od 4. 8. 2004 pouze místopředseda komise! 
Členové: B. Častková, ing. arch. P. Hovořák, M. Barták, J. Menšík, M. Severová 
Množící se připomínky občanů ke stávajícímu územnímu plánu si vynutily přípravu změny 
územního plánu obce Mokrá-Horákov č. 2. Vzhledem k tomu, že jakákoli změna územního 
plánu je finančně poměrně náročná, vyzvala stavební a pozemková komise 
prostřednictvím obecního Zpravodaje, aby nejpozději do 30. 4. 2005 doručili své podněty 
v písemné podobě na zdejší úřad. 
Zastupitelé projednali celkem 24 podnětů na změnu územního plánu, z nichž 17 návrhů 
schválilo. Většinou se jednalo o změny užívání zahrad nebo orné půdy pro individuální 
rekreaci či pro výstavbu rodinných domů. Ze zásadnějších změn lze uvést např. návrh 
rozšíření parkovacích ploch v obci či návrh obytné zóny v části sídliště. 
  



2. Komise ekologická 
Předseda – J. Smrž 
Členové: J. Veselý, V. Polák, J. Pejřil, S. Čuříková, J. Folerová, D. Persaňová 
Poradní hlas – ing. H. Ženožičková 
V roce 2005 se sešli členové komise celkem 4x. Kromě těchto schůzek se komise scházela 
operativně v případě potřeby a při řešení některých problémů spolupracovala s komisí 
přestupkovou či stavební. Také v roce 2005 posuzovala komise zejména žádosti o kácení 
dřevin a sledovala zprávy o množství spadeného polétavého prachu. Komise se 
samozřejmě podílela na výsadbě nové zeleně v obci. Největší akcí letošního roku byla 
z tohoto hlediska výsadba asi stovky stromků podél nově vzniklé pěšiny spojující Skalku 
s lesní cestou na katastru Tvaroženska. 
Koncem roku zemřel pan Jaroslav Veselý, který byl po léta platným členem ekologické 
komise při OU Mokrá-Horákov. 
Počátkem roku 2005 byly na návrh Lesů ČR vykáceny topoly poblíž horákovské hájovny. 
V průběhu roku 2005 provedla odborná firma prořezání lip na katastru obce, lípa 
Republiky poblíž sídliště je prasklá a firma ji doporučila pokácet. Jaký bude její další 
osud, se teprve uvidí. 

  
3. Komise kulturní 

Předseda – od 12. 2. 2004 M. Lazarčík 
Členové: J. Neveselá, M. Strapinová, Z. Vaverková, A. Remešová 
Jak už jsem uváděla v zápise za rok 2004, základním úkolem kulturní komise je organizace 
obecního plesu. Kromě toho se kulturní komise částečně podílí i na organizaci dalších 
kulturních akcí v obci (např. vítání občánků, Den dětí, ples seniorů…). Novinkou v letošní 
nabídce kulturních akcí v rámci naší obce byl večer orientálního tance, který se uskutečnil 
v restauraci U Zbojníka koncem roku. 

  
4. Komise veřejného pořádku 

Předseda – J. Kolář 
Členové: M. Dolanský, M. Severová 
Komise se scházela podle potřeb. V roce 2005 projednávali její členové celkem 12 
stížností. Některé z nich byly řešeny ve spolupráci s ekologickou komisí. S výjimkou jediné 
stížnosti se podařilo v projednávaných případech najít nějaké řešení. Pouze v jednom 
případě byla stížnost postoupena k projednání Městskému úřadu Šlapanice. 
  

5. Komise sportovní 
Předseda – od 12. 2. 2004 M. Dolanský 
Členové: O. Drápal, K. Přerovský, M. Lazarčík, P. Žalud, L. Šmerda, A. Ryšánek 
Komise se scházela pravidelně. O tom, že podmínky pro sportování v naší obci jsou velmi 
dobré či spíše nadstandardní určitě není sporu. Také činnost jednotlivých oddílů a klubů 
je skutečně dobrá a blíže se o ní zmiňuji v kapitole sport, popř. školství. 
  

6. Komise sociální 
Předsedkyně – PaedDr. E. Rotreklová 
Členky: A. Bajerová, L. Kolářová, ing. Homolová, I. Stöhrová, O. Toboláková 
Komise se scházela pravidelně. Podobně jako v jiných letech řešila problémy dětí ze 
sociálně slabých rodin a její členky získávaly podklady pro nejrůznější instituce (např. 
soudy či správu sociálního zabezpečení). Počet projednávaných případů se oproti roku 



2004 zmenšil. Členky komise také posuzovaly žádosti o byt v domě s pečovatelskou 
službou v Horákově. 

  
7. Letopisecká komise 

Členové: P. Koukal, R. Miškář, E. Rotreklová, J. Smrž 
Na 21. veřejném jednání OZ byla ustanovena letopisecká komise ve výše uvedeném 
složení. 
Pozn. Počátkem listopadu 2005 byl schválen zatím pouze návrh nového Zákona 
o kronikách obcí. 

         
Zaměstnanci OÚ Mokrá-Horákov v roce 2005 
Starosta                      Pejřil František 
Místostarostka            Bajerová Anna 
Administrativa            Folerová Jana                                   účetní 

Persaňová Danieladaně a poplatky 
Severová Miloslavaodb. ref. 
Strapinová Margitsekretariát 
Toboláková Olgaodb. ref. 

Knihovna                    Fleková Ivana                                   31. 12. 2005 – odchod do důchodu 
Neveselá Jitka 

Údržba                        Bajer Jiří 
Poláček Josef 
Veselý Jaroslav11. 12. 2005 zemřel 

                                    Tomanec Stanislav                
                                    Zajíček Karel                           vedoucí prac. skupiny 
                                    Brzobohatý Vítězslav            zaměstnanec sběrného dvora 
  
Úřední hodiny: Po, st.            8 – 17 hod. 
                        Út, čt.              8 – 11 hod 
  
Pozn. V roce 2000 zakoupila obec Mokrá-Horákov pro své potřeby starší osobní automobil 
Ford. Nyní po pěti letech došlo k prodeji tohoto služebního auta za cenu 115 tis. korun a ke 
koupi vozu Opel v ceně 277 tis. Kč. 
  
Webové stránky obce 
V průběhu roku 2004 byla zprovozněna nová internetová prezentace naší obce. Stránky je 
možné najít na doméně www.mokra-horakov.cz a jsou provozovány prostřednictvím firmy 
MITON .CZ. Po zhruba roce a půl fungování těchto stránek si dovolím čistě laické hodnocení 
– stránky se mi líbí po stránce grafické (barevnost, přehlednost), ale bohužel informace zde 
nejsou příliš často aktualizovány. Coby kronikářka jsem zatím na stránky umístila na stránky 
informaci o vedení kronik v Mokré a v Horákově, neboť to je asi nejčastější dotaz, se kterým 
se z hlediska své funkce setkávám. V budoucnosti bych zde chtěla také umístit každoroční 
zápisy do kroniky, tablo starostů, přehled památek na katastru obce, popř. zajímavé články 
s historickou tematikou. 
  
Činnost mikroregionu Rokytnice 
Činnost mikroregionu se v roce 2005 podle informace paní Kolářové (poradkyně 
mikroregionu) zaměřila zejména na péči o veřejná prostranství. 
  
Svazek Šlapanice 



V  prosinci roku 2004 byl předsedou Svazku Šlapanice zvolen pan Alois Brzobohatý z Mokré. 
10. 2. 2005 byla zahájena realizace první etapy projektu „Ochrana povodí Dyje“, která 
zahrnuje stavbu splaškové kanalizace ve Šlapanicích, Podolí, Kobylnicích, Ponětovicích, 
Praci, Jiříkovicích a Blažovicích. 
Protože v stupem do EU zanikl předvstupní fond ISPA a veškeré dotace přešly do fondů 
soudržnosti, je i první etapa projektu dotována z těchto fondů. 
Ještě v loňském roce podalo vedení Svazku Šlapanicko záměr s názvem Šlapanicko – čistá 
Říčka a Rakovec. Tento záměr zahrnuje tzv. druhou etapu projektu, tedy odkanalizování 
splaškovou kanalizací obcí Tvarožná, Sivice, Pozořice, Kovalovice, Viničné Šumice, Velatice 
a Mokrá-Horákov s napojením na přivaděč v Jiříkovicích. Záměr přijal Státní fond životního 
prostředí a pověřil vedení Svazku Šlapanicko, aby do 31. 3. 2005 vypracovalo žádost o dotaci 
z fondů soudržnosti EU. Pokud všechno dopadne dobře, mohla by být realizace druhé etapy 
zahájena v říjnu 2006 a předpokládaný termín ukončení je červen 2009. 
Dne 17. července 2005 byla přijata žádost o dotaci Z Fondu soudržnosti EU. Komise EU by 
měla rozhodnout do konce tohoto roku. 
Už od léta navštěvovali projektanti jednotlivé domácnosti naší obce, aby získali podklady pro 
zpracování projektové dokumentace jednotlivých přípojek. 
Svazek Šlapanicko požádal obce, které spadají do 2. etapy realizace kanalizačního sběrače, 
aby pravidelný roční příspěvek, který dosud odváděly (v případě Mokré-Horákova se jedná 
o částku 1 905 635 Kč) pro rok 2006 povýšily koeficientem 1,3 (v našem případě to dělá 2 477 
300 Kč) a tuto částku zahrnuly do svých rozpočtů. Zastupitelstvo toto opatření schválilo. 
  
  

2.      Kap. Průmysl, zemědělství, obchod, služby 

  
Cementárna a vápenka Mokrá 
K 31.12.2005 pracovalo v cementárně a v lomu v Mokré, jež patří společnosti Českomoravský 
cement, a.s., nástupnická společnost, celkem 308 zaměstnanců, což je zhruba o 4 desítky méně 
než v předcházejícím roce. Za posledních pět let poklesl počet zaměstnanců cca o 250. 
V sobotu 11. června se v cementárně a vápence v Mokré uskutečnil Den otevřených dveří. 
Zmiňované prostory  si během jediného dne prohlédlo více než 1500 návštěvníků. Obdobná 
akce se zde uskutečnila naposledy v roce 2001. Při skutečně velmi pečlivě připraveném Dni 
otevřených dveří si návštěvníci mohli prohlédnout celý areál a nahlédnout i do jednotlivých 
provozů cementárny i vápenky. Na své si přišly i rodiny s dětmi, neboť zejména pro děti byla 
připravena jízda historickým vláčkem či nafukovací hrady. Za tuto akci si vedení cementárny 
i vápenky zaslouží opravdu velké uznání. 
Podobně jako v minulých letech poskytl Českomoravský cement v roce 2005 obci Mokrá-
Horákov štědrý sponzorský dar ve výši 400 tis. Kč na podporu kultury. Peníze obec využila na 
dostavbu mediatéky. 

  
Zemědělství 
Družstvo Agropod 
Počet zaměstnanců družstva se oproti roku 2004 nezměnil, družstvo zaměstnávalo 31 lidí, 
z toho 10  zaměstnanců pochází z Mokré-Horákova. 
Úroda byla vcelku dobrá, deště těsně před sklizní způsobily poněkud nižší kvalitu obilí. 
Zastoupení jednotlivých plodin se změnilo jen velmi málo. Řepa, která se zde pěstovala hojně 
a které už vloni vyselo družstvo jen asi půl hektaru, se tentokrát z přehledu úrody úplně 
vytratila. V přehledu se neobjevila ani hořčice (vloni 62 ha). Nově se však objevil len (25 
ha).U ostatních plodin (pšenice, ječmen, kukuřice, slunečnice, pícniny, brambory a sója) se 



změnily pouze osévané plochy. Za zmínku stojí, že brambory byly opět zastoupeny jen velmi 
málo (pouze 1,5 ha) a sója, kterou družstvo v loňském roce testovalo, zabrala celých 20 
hektarů. 
Z horákovského vepřína šlo do prodeje přes 300 tun vepřového a kravín v Podolí odprodal 95 
tun hovězího a cca 600 tis. litrů mléka.     
  
Obchody, zásobování, služby 
V oblasti služeb a zásobování se nic podstatného nezměnilo, snad stojí za zmínku, že 
počátkem roku zanikl obchod, který fungoval v prostorách bývalého národního výboru a který 
provozoval pan Šmíd. Další využití těchto prostor se zatím hledá. 
  
Pohostinství 
Oproti roku 2004 zůstává situace nezměněna. O problému s nonstop otevírací dobou 
v restauraci Na hřišti jsem se zmiňovala již v předcházejících zápisech. O problematickém 
koncertu za asistence policie se viz v kapitolce Mokrá-Horákov v regionálním tisku. 
  
  

3.       Kap. Výstavba v obci, životní prostředí, doprava, spoje 

  
Obecní výstavba 
K obecní výstavbě blíže viz v kapitole investiční akce roku 2005. 
  
Individuální výstavba 
Celkově bylo na katastru obce kolaudováno 5 domů (3 v Mokré a 2 v Horákově) 
  
Bytový fond 
Zastupitelstvo schválilo na svém 19. veřejném jednání převedení bývalého majetku 
Ministerstva obrany ČR (obytných budov č. p. 167-171 a příslušných pozemků na k. ú. 
Horákov) do majetku obce Mokrá-Horákov. 
Na 25. jednání zastupitelé odhlasovali, že vzhledem ke stávající právní nejistotě (dle EU je 
v ČR privatizace bytů prováděna s tzv. veřejnou podporou, což není v souladu s legislativou 

EU) obec byty od Ministerstva obrany ČR  zatím nepřevezme . 
  
Bytové družstvo Roketnice 
Jak už jsem uváděla v zápise za rok 2004, bytové družstvo Roketnice dokončilo ve 
zmiňovaném roce velkou investiční akci, a to zastřešení všech domů. Tato akce probíhala 
několik let a vyžádala si více než 13 mil. Kč. Také v roce 2005 družstvo investovalo do výměny 
vchodových dveří u starší cihlové zástavby přes 600 tis. Kč. Na panelové zástavbě novějšího 
sídliště provedlo družstvo přístavbu nových lodžií, čímž dosáhlo lepšího vzhledu domů 
i zvýšení komfortu bydlení. V započatých úpravách bude družstvo pokračovat i v roce 2006. 
  
Bytové družstvo Mokerské nivy 

V zápise za rok 2004 je uvedeno, že realistní sdružení Nový byt realizovalo projekt výstavby 
dvou třípodlažních domů, na pozemcích, které přímo navazují na zdejší sídliště. Kolaudace 
těchto 12 nových bytových jednotek proběhla v prosinci 2004 a už v lednu se nový 
nájemníci stěhovali do svých bytů. (pozn. Realitní sdružení Nový byt zaniklo převzetím 
posledního bytu jeho novým vlastníkem v červenci 2005.) 



Při výstavbě dalšího dvanáctibytového domu došlo ke změně postupu. Na rozdíl od 
předchozího domu se nyní jedná o družstevní byty. 
Koncem roku se do 12 bytů mohli nastěhovat noví nájemníci. 
  
Projekt vestavby bytů v půdním prostoru nad MŠ Mokrá 
Projekt vestavby bytů v půdním prostoru nad MŠ Mokrá se zdá být odsouzen k neustálým 
průtahům a administrativním problémům. Projekt, jehož vznik se datuje už rokem 2001, ani 
v letošním roce nebyl ušetřen dalších komplikací. Dodatečně bylo katastrálním úřadem 
zjištěno duplicitní vlastnictví pozemku pod objektem MŠ, a proto ing. Hovořák požádal 
zastupitelstvo o navrácení jím zaplacené částky 302 500 Kč včetně úroků za období ode dne 
zaplacení smluvní částky do data jejího navrácení. 
  
Údržba obecních budov 
Počátkem roku 2005 ukončil pan L. Šmíd  pronájem  bývalé budovy MNV Mokrá, takže od 
dubna jsou tyto prostory volné. 
  
Obecní koupaliště 
I v letošním roce zůstává obecní koupaliště v pronájmu pana Tomáše Novotného. 
Provoz byl letos zahájen 18. června a ukončen 10. září. Otevírací doba byla obdobná jako 
minulém roce (10.00 až 20.00) a také ceny vstupného zůstaly na loňské úrovni (40 korun pro 
dospělého a 25 Kč pro dítě). Snížené vstupné (25 a 15 Kč) platí až od 16. hodiny. 
Také letos zde proběhlo koncem školního roku již tradiční „loučení se školou“. 
V přehledu koupališť Brna a okolí, který uveřejnily noviny Rovnost 23. 6. 2005, dostalo naše 
koupaliště v hodnocení 4 hvězdičky z pěti možných. 
Pozn. V souvislosti s obecním koupalištěm schválilo zastupitelstvo právní zastoupení starosty 
obce ve věci porušení povinnosti v řízení o konkurzu. 
  
Opravy komunikací, vodovodu a kanalizace – viz investiční akce 
Dokončení vodovodního řádu v Mordovnách 
V souvislosti s dokončením vodovodního řádu v Mordovnách došlo k odstranění objektu 
Vodárenské akciové společnosti poblíž zmiňované chatové oblasti. Tento objekt již řadu let 
chátral a i jeho neudržované okolí lákalo místní chataře k tomu, že toto místo občas používali 
jako tzv. černou skládku. Vodárenská společnost nejen odstranila chátrajicí objekt, ale 
upravila i jeho blízké okolí, takže ti, kteří případně využijí blízko instalovanou lavičku, mají 
od počátku května poněkud lepší výhled. 
  
Projekt na prodloužení plynovodu a vodovodu v lokalitě Půllány 
OZ schválilo vypracování projektu na prodloužení plynovodu a vodovodního řádu v lokalitě 
Půllány v obci Horákov v ceně 53 tis. korun. V uvedené lokalitě se staví nové rodinné domky 
a územní plán počítá s další zástavbou. 
  
Přestavba vodovodní čerpací stanice na Říčkách 
V souvislosti s přípravou výstavby vodovodního řadu pro obec Ochoz a jejím napojením na 
skupinový vodovod Pozořice (jímací území Říčky) navrhla tato obec přestavbu stávající 
čerpací stanice na Říčkách. Vzhledem ke skutečnosti, že zmiňovaná čerpací stanice je 
v majetku obce Mokrá-Horákov, odsouhlasilo naše zastupitelstvo smlouvu, podle které bude 
stávající stanice zbourána a na jejím místě zbuduje Ochoz stanici novou, jež zůstane ze dvou 
třetin v majetku Mokré-Horákova a jednou třetinou bude patřit Ochozu. 
  
Opravy místního rozhlasu a veřejné osvětlení 



V  říjnu tohoto roku proběhla v obci Horákov rekonstrukce veřejného osvětlení. 
  
Zakládání hřišť 
- vybudování dětského koutku u ZUŠ v Mokré ve spolupráci s rodiči 

  
Zaplocení dětského hřiště na sídlišti 
- na základě stížností maminek ze sídliště schválilo OZ oplocení pískoviště 

  
Ochrana životního prostředí 
Správa chráněné krajinné oblasti Moravský kras vypracovala plán péče pro přírodní 
rezervaci Údolí Říčky (zřízena 31. 8. 1995) na období od 1. 1. 2005 do 31. 1. 2014. – kopie 
uložena na OÚ Mokrá-Horákov. 
  
Skládky – dostatek kontejnerů a vybudování sběrného dvora by měla být ta nejúčinnější cesta 
jak zabránit vzniku tzv. černých skládek. Zda tomu tak skutečně bude, o tom nás přesvědčí až 
budoucnost. 
  
Sběrný dvůr – fungoval již druhým rokem 

  
Dopravní obslužnost 
Co se týká dopravní obslužnosti, situace se ve srovnání s rokem 2004 nijak nezměnila. Obec 
platí firmě Kordis poplatek 50 Kč za obyvatele na rok, což představuje celkovou částku 130 
200 korun. Vytíženost některých autobusů (zvláště v ranní a odpolední špičce) je větší, než 
tomu bývalo před zavedením integrovaného dopravního systému, ale frekvence odjezdů 
autobusů je poměrně vysoká a také vytíženost autobusů je závislá i na ročním období, v létě 
a o prázdninách je podstatně menší. 
Na posledním jednání OZ v roce 2005 vyvstal problém financování tzv. nadstandardních 
spojů, které zajíždějí k cementárně a k lomu. Dosud hradil tyto spoje (částku cca 122 tis. Kč) 
Českomoravský cement, ovšem od  roku 2006 již firma spoje hradit nehodlá. Po jednání s OÚ 
bylo ujednáno, že Českomoravský cement uhradí ještě v roce 2006 polovinu částky a druhou 
polovinu zaplatí obec. Zastupitelstvo tento návrh schválilo s tím, že během roku 2006 dojde 
k vyhodnocení vytíženosti jednotlivých spojů a zastupitelstvo se opět po roce k celé otázce 
ještě vrátí. 
  
Ochrana památek 
  
Stavba repliky kaple Mitrovských 
Na jaře letošního roku bylo možné po téměř dvouletém úsilí zahájit stavební práce. Jakmile to 
počasí dovolilo, byla zahájena těžba dřeva a budování základů. Ve druhé polovině srpna pak 
na stavbě začali pracovat tesaři z firmy Sruby Pacák. Do konce kalendářního roku se 
podařilo dokončit většinu tesařských, klempířských a  pokrývačských prácí. 
Za zmínku jistě stojí, že členové tzv. přípravného výboru již od prvního jednání o obnově 
dřevěné kaple deklarovali, že chtějí rozpočet obce zatížit co nejméně. Formou sponzorských 
darů se přípravnému výboru podařilo zajistit některé finančně náročné práce (např. transport 
dřeva, úpravy terénu, hloubení základů) či materiály (beton na vybudování základů, dřevo za 
symbolickou cenu od Lesů české republiky) a díky finančním darům z řad občanů se podařilo 
nashromáždit jen za rok 2005 téměř 70 tis. Kč. 
  



Hraniční kameny 
Hraniční kameny neboli hraničníky sloužily dříve k označení hranic jednotlivých panství. 
Také na katastru naší obce se s nimi můžeme setkat. Dva asi nejvzácnější exempláře se 
nacházejí poblíž hájovny v Mokré 
Starší z obou kamenů pochází z roku 1755 a s největší pravděpodobností býval o něco vyšší, 
neboť horní ploška není pravidelná. Také spodní část kamene, která je mohutnější, bývala asi 
dříve zasazena hlouběji do země. Na boční straně kamene je prohlubeň ve tvaru obráceného 
ypsilon. Pokud by se potvrdila hypotéza, že se jedná o variantu stylizovaného kříže, pak 
bychom tento kámen mohli označit jako křížový. Účelem těchto křížových kamenů bylo odčinit 
nějaký zlý skutek a sloužily vlastně jako součást pokání toho, který se zlého činu dopustil. 
Mladší z kamenů pochází z roku 1871 a na jeho přední straně jsou vyryty zkřížený meč a klíč, 
což býval znak brněnské kapituly, do jejíhož panství Mokrá spadala.  pozn. V době, kdy se 
v 90. letech nim. století vytvářel znak obce Mokrá-Horákov, se stal tento motiv součástí 
obecního znaku.) Na zadní straně je vyryt letopočet 1871 a dva vztyčené zahnuté meče. 
Vztyčené meče vždy symbolizovaly varování. V tomto případě se jednalo o varování těm, kteří 
by překročili hranice panství kapituly a chtěli toto panství nějak poškodit. 
Kámen má tvar pravidelného hranolu a horní strana je opracovaná do oblouku. 
Oba zmiňované hraničníky zatím nebyly nikde uvedeny ani registrovány, proto jsem 
v průběhu roku 2004 oslovila Společnost pro výzkum kamenných křížů, která od roku 1984 
funguje při Městském muzeu v Aši. Cílem této společnosti je evidence a ochrana existujících 
kamenných křížů a jiných drobných památek, k nimž patří také hraniční kameny. Tato 
společnost každoročně doplňuje tzv. rejstřík drobných památek a naše hraniční kameny byly 
do tohoto seznamu zaneseny pod čísly 7125 a 7126. (pozn. Rejstřík vyjde v digitální podobě 
jako příloha Sborníku Společnosti pro výzkum kamenných křížů na podzim roku 2006). 
  
Klenutý most 
I když pocházím z Horákova, o existenci klenutého cihlového mostu na jeho katastru jsem se 
dověděla až nyní. Most se nachází poblíž areálu bývalého JZD Horákov. Most prý sloužil 
svému účelu až do poloviny 60. let, kdy se začal rozpadat. Pak vedení družstva rozhodlo 
o tom, aby se prostředkem mostu instaloval plot, který by zabránil dalšímu používání. 
Postupem času bylo okolí mostu zaváženo hlínou, takže dnes je větší část oblouku pod úrovní 
okolního terénu. Foto viz přílohy. 
O stáří mostu se mi zatím nepodařilo zjistit nic bližšího. Pokud by se podařilo najít na cihlách 
např. značku cihelny, mohlo by se od toho odvodit i stáří mostu. Možná sloužil jen ke zkrácení 
cesty na pole, anebo se používal při cestě do sousedního Podolí.   
  
  

4. Kap. Politický a společenský život, sport 

  
Činnost politických stran 
  
ODS 
Místní organizace ODS se schází nepravidelně. Funkci předsedy v roce 2005 zastával pan 
Miloslav Dolanský. Strana má šestičlenné zastoupení v zastupitelstvu a tříčlenné zastoupení 
v obecní radě. Tři ze zastupitelů vykonávají funkci předsedů jednotlivých komisí: M. Dolanský 
– sportovní komise, M. Lazarčík – kulturní komise, J. Kolář – komise veřejného pořádku. 
Členové MO ODS se podílejí na organizaci různých sportovních akcí v obci. 
F. Pejřil, starosta obce, je členem Rady pro rozhlasové a televizní vysílání. 

  



KDU – ČSL 
Místní organizace KDU-ČSL Mokrá-Horákov měla k 31. 12. 2005 celkem 22 členů. Začátkem 
roku 2005 proběhla volební členská schůze a předsedou MO byl zvolen opětovně pan Alois 
Brzobohatý. Místopředsedkyní a zároveň jednatelkou  byla zvolena paní Anna Bajerová. 
Volební období nově zvoleného výboru bylo prodlouženo na 4 roky. Na úrovni okresního 
výboru proběhlo několik setkání předsedů s funkcionáři KDU-ČSL. Na těchto setkáních 
zúčastnění probírali politickou situaci a volební strategii. 

  
KSČM 
V zápise za rok 2004 jsem se zmiňovala, že došlo ke zrušení samostatné místní organizace 
KSČM Horákov a k jejímu přičlenění k MO Mokrá. 
Předsedou KSČM v obci zůstává pan Miloslav Vaňáček a v OZ má stana i nadále dvoučlenné 
zastoupení (p. Smrž – předseda ekologické komise, p. Hanák – předseda kontrolního výboru). 
Kromě jiného si například členové strany v roce 2005 připomněli 60. výročí ukončení 
2. světové války položením kytice k pomníku padlých. 
  
ČSSD 
Místní organizace ČSSD měla v roce 2005 tříčlenné zastoupení v OZ. 
Předseda MO pracoval v roce 2005 jako člen finančního výboru krajského zastupitelstva. 
Někteří z členů MO se velkou měrou podíleli (finančně, materiálně i fyzicky) na akci obnova 
kaple Mitrovských. 

  
Spolky a společenské organizace 
  
Skautský oddíl 
Základní rozdělení skautského roku je do značné míry dáno ročním obdobím. 
Hned na počátku roku se skauti z Mokré již několik let aktivně účastní tzv. Tříkrálové sbírky. 
Ani rok 2005 nebyl v tomto směru výjimkou (o výsledcích sbírky viz dále). 
První měsíce roku světlušky a vlčata obvykle věnují přípravě na závody „O putovní vlajku 
náčelní“ a „O putovní totem náčelníka“. Světlušky byly letos v přípravě obzvlášť pečlivé, 
neboť ze střediskového kola si putovní vlajku skutečně odnesly. 
Letošní letní tábor se konal na chatě Jelenici u Hostěnic. I přes nepřízeň počasí byl plný 
dobrodružství a zábavy a dětem se moc líbil. 
Na podzim připravilo vedení oddílu rukodělná odpoledne, kde si děti vyráběly dárky 
k Vánocům pro své nejbližší. Malovaly na sklo, pracovaly s kůží a vyráběly nejrůznější 
přáníčka. 
Těsně před Vánocemi nemohlo chybět ani roznášení Betlémského světýlka. 
  
Sbor dobrovolných hasičů 
Na počátku roku 2005 měl sbor 36 aktivních a 5 čestných členů a 15členné družstvo mládeže. 
Funkci starosty sboru vykonával pan Jiří Škrdla a funkci velitele pan Petr Fianta. 
V průběhu roku 2005 se hasiči z Mokré zúčastnili celkem 7 výjezdů, většinou se jednalo 
o požáry lesních porostů. Také letos pokračovala odborná příprava členů výjezdové jednotky 
ve spolupráci se stanicí v Pozořicích. Součástí přípravy byla také 4 taktická cvičení. 
Co se týče účasti v pohárových soutěžích, není letošní bilance příliš potěšující. V prvním kole 
se sice našemu družstvu podařilo zvítězit, ale ve druhém bylo diskvalifikováno a na soutěži ve 
Střelicích obsadili naši 9. místo. Také účast na soutěži ve Tvarožné přinesla zklamání, neboť 
ani zde jsme nebyli hodnoceni.   



Vlastní výcvik sboru byl i v roce 2005 ztěžován stavebními pracemi na budově, v níž je 
umístěna i požární zbrojnice. I přes veškeré problémy (např. porucha radiostanice) byla 
akceschopnost jednotky zachována. 
Kromě „pracovních“ povinností plnili naši hasiči i povinnosti reprezentační, takže se 
zúčastnili oslav založení sboru v Kovalovicích, v Pozořicích a byli také pozváni do 
Tlumačova, kde v roce 2000 pomáhali odstraňovat následky povodní. 
Bohužel také práce s družstvem mládeže byla letos negativně ovlivněna již zmiňovanými 
stavebními pracemi. I přes ztížené tréninkové podmínky se podařilo mládežnickým družstvům 
na soutěži v domácím prostředí obsadit ve svých kategoriích 1. místa. 
Ani letos nechyběl v plánu akcí hasičský ples, jarní a podzimní sběr kovového šrotu, ukázka 
techniky na Dnu dětí, příprava vzpomínkové akce u příležitosti výročí upálení Mistra Jana 
Husa a technické zajištění nohejbalového turnaje. 
Pozn. V obci Podolí byl zrušen SDH, a proto Podolí požádalo v případě požáru a při 
živelných pohromách o výpomoc SDH Mokrá. Obec Podolí by poskytovala na činnost zdejší 
jednotky pravidelné roční finanční prostředky na pokrytí investičních a neinvestičních výdajů 
souvisejících s činností jednotky a plněním jejích úkolů. 

  
Český svaz včelařů 
V roce 2005 sdružovala místní organizace Českého svazu včelařů 17 členů se 122 včelstvy. 
Funkci předsedy zastával pan Poláček z Velatic. 
Rok 2005 nebyl pro včelaře příznivý, neboť střídání teplot negativně ovlivnilo snůšku medu, 
a tak vyl výnos slabě podprůměrný. 
  
Senior klub Mokrá 
V roce 2005 vstoupil Senior klub Mokrá do 2. čtvrtstoletí své existence. Funkci předsedkyně 
klubu zastávala paní L. Kolečkářová. Pravidelní schůzky se konaly každou neděli od 14 hodin 
a kromě toho se pod záštitou klubu každé úterý a čtvrtek cvičilo. Klub funguje po celý rok 
s výjimkou letních prázdnin. 
Do jubilejního roku vstoupil mokrský Senior klub tentokrát opravdu netradičně. Díky 
iniciativě pana Františka Krpenského se podařilo domluvit neobvyklou návštěvu. Klub 
navštívili pánové Erik Pardus a Zdeněk Junák, herci brněnských divadel, kteří se 
v současnosti podílejí na natáčení populárního televizního seriálu Četnické humoresky. 
Samozřejmě že se řeč točila zejména kolem seriálu a veselých historek z natáčení, ale 
nechyběly ani repliky četnických uniforem, kytara a četnická hymna. Vstup do nového roku za 
asistence „četníků“ se opravdu vydařil a zprávu o něm si mohli následující den přečíst 
i čtenáři deníku Rovnost. (Viz přílohy) 
Na setkání s četníky nechyběl ani pan starosta a všem přítomným předal kalendář, který vydal 
zdejší obecní úřad. 
Přes neobvyklý začátek už další program klubu jel podle léty prověřeného plánu, popř. 
s malými obměnami. Některá z nedělních posezení oživil zajímavý host. Vedle knihovnice paní 
Jitky Neveselé zavítal na besedu do klubu i pan František Gale, který přiblížil všem 
přítomným své zážitky z Číny, či pan Jiří Čefelín, jenž vyprávěl o svých cyklistických 
výpravách na Blízký východ. 
V programu nechyběla ani divadelní představení (např. West side story či návštěva nově 
opraveného divadla Reduta). 
Během plesové sezóny senioři připravili svůj již 16. ples, který se již tradičně za velké přízně 
sponzorů konal v restauraci U Zbojníka. 
Touha zdejších seniorů po koupeli v termálních lázních je tak veliká, že jen během jednoho 
roku uspořádali celkem 3 výlety do Velkého Méděru a jeden do Dunajské Stredy. Kromě 
termálních lázní podnikli zájezdy také do Moravského krasu a na výstavu květin do Věžek 



u Kroměříže. 
Den matek opět oslavili ve společnosti pana starosty a společně s dětmi z hudební školy. 
K podzimu už tradičně patří táborák, podzimní dostaveníčko a vinobraní u Urbánků 
Před Vánocemi nechybělo vystoupení dětí ze Základní umělecké školy Mokrá. A ještě v závěru 
roku se senioři vydali na výlet do Hustopečí, aby si zde prohlédli pozoruhodnou moderní 
stavbu kostela. 
  
Klub důchodců v Horákově 
Klub vstoupil v roce 2005 do druhé dekády své existence pod vedením předsedkyně paní 
Z. Dvořáčkové. Středeční schůzky i pondělní cvičení se konalo v tradičních časech. 
Počátkem roku zemřela dlouholetá platná členka klubu paní Anežka Hodaňová, která byla 
zároveň i nejstarší občankou Horákova. Paní Hodaňová byla žena bystré mysli, a tak 
dokázala svými vzpomínkami oživit nejedno klubové odpoledne. 
Program klubu v roce 2005 se příliš nelišil od předcházejících let, a proto v jeho skladbě 
nechyběla 3 divadelní představení, výlet (tentokrát do Štramberku, Kopřivnice a Nového 
Jičína), novoroční a květnová návštěva pana starosty, beseda s knihovnicí, návštěva vinobraní 
U Urbánků a příležitostné grilování. 
Změnou byla opět po letech velikonoční výstava, přes počáteční rozpaky se nakonec akce 
velmi vydařila. Před Vánocemi se členky rozhodly pro společné pečení perníčků a v závěru 
roku nechybělo ani tradiční rozdávání dárečků. 
  
Společenství věřících 
  
Tříkrálová sbírka 2005 
V sobotu 8. ledna 2005 organizovala Česká katolická charita již pátý ročník celostátní 
Tříkrálové sbírky. Letos se v Mokré-Horákově vydalo na koledu celkem 40 dětí a dospělých, 
jimž se podařilo vybrat celkem 49 982 Kč, což je ve srovnání s rokem 2004 opět o nějakých 
6 tisíc korun více. Převážná část prostředků je určena na provoz a zkvalitnění prostředí Domu 
léčby a bolesti v Rajhradě a 35% se odvádí České katolické charitě. Vedení Domu léčby 
a bolesti koncem ledna 2005 jednohlasně rozhodlo, že 10% z částky, kterou obdrželo, 
poskytne na pomoc postiženým v jihovýchodní Asii. 

  
Humanitární sbírka 
V pátek 27. května 2005 se konala v naší obci v pořadí již čtvrtá jarní humanitární sbírka. 
Sbíralo se pánské, dámské a dětské zimní i letní oblečení, lůžkoviny, ručníky, prostěradla, 
deky… Opět fungovala tři sběrná místa: v Mokré u vinárny a u kaple Proměnění Páně 
a v Horákově u kaple sv. Gotharda. Letos se podařilo sesbírat tolik materiálu, že k jeho 
odvozu bylo třeba dvou nákladních aut. Transport materiálu do Brna již tradičně zdarma 
zajistila firma TASY. Kromě materiálu se v pokladničkách na sběrných místech sešlo celkem 2 
390 korun, což je téměř dvojnásobek loňské částky. Do sbírky se letos zapojilo 115 občanů 
naší obce. 

  
Tradiční mše 

Tradiční horákovská mše se letos konala v neděli 8. 5. 2004 a celebroval ji pan farář 
Nekuda 

Mši svatou, která je obětovaná za živé i zemřelé občany Mokré a která se koná vždy před 
svátkem Proměnění Páně, sloužil letos otec Nekuda v neděli 31. července. 



  
Pacherův kříž 
Počátkem roku 2005 se na radu obce Mokrá-Horákov obrátil pan Ivo Brzobohatý, občan 
Mokré, a inicioval umístění informační tabule v blízkosti Pacherova kříže. Jeho záměrem bylo 
umístit zde informační tabuli jednak u příležitosti 70. výročí vztyčení původního kříže, jednak 
u příležitosti 60. výročí odsunu brněnských Němců, k nimž pan Pacher patřil. Informační 
tabule by měla obsahovat základní údaje o životě pana Pachera a zároveň vysvětlit a 
připomenout i zmiňovaný odsun. 
  
Vánoční koledování 
V čase vánočním bývají obvykle obě kaple (Proměnění Páně v Mokré a sv. Gotharda 
v Horákově) otevřeny a bývají zde instalovány jesličky s Jezulátkem. Kvůli problémům 
s elektřinou zůstala letos horákovská kaple uzavřena. 
Už léta se může naše obec pochlubit pěknou tradicí. Vždy o Štědrém večeru se vydává pár 
muzikantů na obchůzku, při které několika koledami potěší občany Mokré i Horákova. 

  
Z činnosti brněnského Speleoklubu v naší obci 

Pozn. koncem roku 2004 pokračoval průzkum v Mechovém závrtu – Zprav. č. 2 

  
Kulturní dění v obci 
Historická výročí 
655.     výročí 1. písemné zmínky o Mokré 
1900            otevřena budova školy v Mokré 
1905            postavena hasičská zbrojnice v Mokré 
1920    31. 12. proběhlo sčítání lidu s následujícím výsledkem v Horákově: celkem 669 

občanů (282 mužů, 387 žen), oproti roku 1910 se počet obyvatel snížil o 65 lidí. 
1930    v Mokré Orel postavil promítací kabinu v hospodě U Šlofa 

v Horákově postaven obchod Včela, třešňová alej podél silnice k hájovně, zřízeno 
koupaliště 

1935            v Mokré zaveden telefon (OÚ, p. Kheith, p. Zajíček a Šlof) 
znovu ožila myšlenka postavení kostela v Líchách 

1945    zřízena MŠ v Mokré 
1950            kanalizace v úseku Krajiny, dědina, Příhon, Mezírka, Třešínky 

úprava silnice do Mariánského údolí, pokračovaly práce na kanalizaci a na zavedení 
vodovodu 

1955            v Horákově zahájena stavba kulturního domu a  založen divadelní kroužek 
1960    nová cesta z dědiny do lomu, otevření kulturního domu v Horákově 
1965            výstavba sídliště a drtírny kamene, vodovod Dědina – Ulice – Nová čtvrť 

bourání staré hasičské zbrojnice v Mokré a stavba nové 
1970    nová část obce – sídliště z jižní strany obce 
1975    nová škola postavena nákladem 9 300 tis. Kč, prodejna ovoce a zeleniny, vodní zdroj 

Říčky a 2. vodojem 
1980            integrace Velatic, plynofikace integrované obce Velatice 
1985    na vodovod z Říček napojeny i Pozořice, zastaven provoz kina v Mokré 
1995            dokončení plynofikace (kromě Půllánů a Třešínek), rekonstrukce topení v MŠ 

Horákov, zateplení a zastřešení MŠ Mokrá, oprava komunikace Mezírka, zahájena 
rekonstrukce kaple Proměnění Páně v Mokré 



2000            generální rekonstrukce kaple sv. Barbory, vybudování 12 malometrážních bytů, 
rekonstrukce náměstí na sídlišti 

  
200. výročí bitvy u Slavkova 
I když naše obec neleží přímo na samotném bojišti, ani ona nebyla ušetřena důsledků krvavé 
bitvy, což dokládá následující citace z knihy Mokrá u Brna Michaela Vaňáčka: 
„Za napoleonské invaze do země v listopadu 1805 a po vítězství Francouzů u Slavkova 
v prosinci poznali Mokrští osobně členy Velké armády. Lesy s jeskyní Pekárnou se staly 
útočištěm poddaných početných dědin širokého okolí a mnoho kusů dobytka zde našlo 
dočasný útulek. Celé stádo ovcí sem přihnal holubický hostinský Josef Krasický v domnění, že 
zde šťastně přečkají válečné události. Nepřečkaly však. Několik dnů po slavkovské bitvě 
přicválalo do Mokré 20 francouzských husarů s oficírem a rezolutně žádali maso. Jinak 
hrozili rabováním a vypálením vesnice. Obyvatelé tedy přihnali 25 ovcí, několik jich odvedli 
francouzskému veliteli v Horákově – bydlel zde u sedláka Urbana. Další dali do Velatic, kde 
byl rovněž francouzský velitel, a zbytek – až na dvě – si ponechali husaři sami. Na dvou si 
totiž pochutnali Mokrští. 
Holubický hostinský se však nemínil smířit s tak velkou ztrátou a domáhal se náhrady. Jeho 
právní zástupce dr. Skládal ji žádal ve výši 510 zlatých – po 20 zlatých za každý kus. Čtyři 
roky se vlekl spor o náhradu, v němž Mokrští prohráli, i když nakonec zaplatili jen čtvrtinu 
požadované částky. Kapitula (do jejíhož panství Mokrá spadala) jim přála a spravedlivě 
hájila stanovisko, že obyvatelé byli nepřítelem donuceni vydat ovce za každou cenu, 
a pachatelem byli tedy příslušníci invazní armády. V r. 1809 bylo s konečnou platností 
rozhodnuto, aby obec zaplatila Krasickému 125 zlatých, a to do konce září – do svatého 
Michala. Vlastními grunty ručili za vyrovnání dluhu rychtář Blažej Hofírek, pudmistr Jan 
Břoušek a soused Jan Floch. 
Mokrá vzpomínala na Francouze ještě v jednom ohledu. Všichni obyvatelé – ať čtvrtláníci 
nebo podruzi – pozbyli velké množství dřeva – téměř 400 bukových a dubových kmenů, 22 
sáhů naštípaných polen a dvě a půl fůry latí. Ztrátu si nahradili troufalým kácením lesa 
a způsobili vrchnosti škodu za 352 zlatých. V tomto odvážném činu lze vidět uplatnění 
revolučních idejí, jak o něm víme z literatury zabývající se tímto tématem. Bylo totiž 
všeobecně rozšířeno mínění, že s příchodem Francouzů pominou všechny závazky vůči 
vrchnosti. V Mokré kupodivu dali špatný příklad oba hajní – Jan Paták a Josef Floch. První 
prý začali s porážením stromů, horlivě následováni ostatními poddanými vesnice za vydatné 
pomoci Podolských a Velešovických. Všichni se utěšovali představou, že už není pánů ani 
vrchnosti. Troufalé řeči proti vrchnosti vedl v přítomnosti Francouzů Flochův syn. Náhradu 
celé škody však kapitula od provinilců nedostala, neboť nebylo z čeho platit. Ještě v roce 
1814, tedy už po koaličních válkách, zbývalo doplatit nebo na panském obdělat 74 zlaté, které 
vrchnost musela nakonec odpustit. 
Ani při druhé invazi Francouzů v r. 1809 nebyla Mokrá ušetřena. Na celém podolském 
panství bylo již v druhé půli července 1809 tolik nepřátelských vojáků, že každý 
sebechudobnější domkář musel mít po čtyřech na stravu. Poddaní se domlouvali, že své 
chalupy podpálí a utekou.“ 
Tolik tedy na dokreslení toho, jakým způsobem bitva tří císařů zasáhla do života naší obce. 

  
Činnost obecní knihovny 
V roce 2005 registrovala Obecní knihovna v Mokré celkem 375 čtenářů a celkový počet 
výpůjček se vyšplhal na číslo 14 593. Knihovní fond byl obohacen o 682 knih, což je ve 
srovnání s předcházejícím rokem zhruba dvojnásobek. Knihovnice uskutečnily během roku 
2005 celkem 24 besed a v prostorách knihovny uspořádaly 8 výstav. Většinou se jednalo o 



výstavy fotografií (např. ze života naší obce) a ve třech případech šlo o prodejní výstavu 
dětských knih, obrazů či ručně malovaných šál a kravat. Za zmínku stojí prodejní výstava 
obrazů zesnulého faráře Slavíčka. 
V prvním říjnovém týdnu probíhal v celé České republice tzv. „Týden knihoven“ a v rámci 
této akce proběhla ve zdejší knihovně soutěž o nejkrásnější záložku do knihy. 
Od loňského roku funguje v knihovně knihovnický kroužek, který navštěvuje 6 dětí, a občané 
mají možnost používat v knihovně jeden počítač s připojením na internet. 
  
Vytíženost kulturního domu 
V několika uplynulých letech se počet akcí, které se konaly v prostorách KD v Horákově 
pohyboval kolem 30. V roce 2005 to bylo o něco méně. Asi polovinou byly opět zastoupeny 
soukromé oslavy. Kromě již tradičních akcí (sportovní věneček, školní, hasičský a obecní ples, 
dětský karneval, discohrátky, babské a obecní hody) zde letos proběhla i oslava 60. výročí MŠ 
Mokrá. 
  
Další kulturní a společenské akce 
  
Slavnostní otevření rekonstruovaného sportovního areálu u Základní školy Mokrá 
V sobotu 21. 5. 2005 proběhlo slavnostní otevření víceúčelového sportovního areálu 
u Základní školy Mokrá. Slavnostního otevření se zúčastnila i řada oficiálních hostů, z nichž 
jmenujme alespoň ministra financí ČR Bohuslava Sobotku, senátora Ivo Bárka, podhejtmana 
Václava Horáka a ředitele Cementárny Mokrá Jindřicha Sehnala. 
Po slavnostních projevech následovaly ukázky dovednosti a obratnosti zdejších dětí. 
K technickým parametrům a realizaci projektu viz blíže zápis do kroniky za rok 2004. 
Svoji zatěžkávací zkouškou prošlo hřiště již o týden dříve, v době, kdy se zde konalo okrskové 
kolo Poháru rozhlasu. 
Po slavnostním otevření si pan ministr v doprovodu starosty, ředitele školy a dalších hostů 
prohlédl budovu zdejší školy. 
V rámci slavnostního otevření bylo sehráno přátelské fotbalové utkání mezi zástupci obcí 
Mikroregionu Rokytnice a brněnskými novináři. Novináři zvítězili nad zástupci Mikroregionu 
v poměru 4:2. Celé utkání pískal šéf Policie Šlapanice p. Krýsa. 
Zda se uskuteční příští rok plánované odvetné utkání, ukáže jen čas. 
V každém případě Mokrá získala další důstojný sportovní stánek a zastupitelstvu se tak 
podařilo splnit jeden z hlavních bodů jeho volebního programu. Doufejme, že kvalitní 
sportoviště přispěje k dalšímu zlepšení výkonnosti zdejších atletů, kteří už dnes patří ve svých 
kategoriích mezi nejlepší v rámci republiky, a že také široká veřejnost bude nové sportoviště 
v co největší míře využívat. 
Dle zastupitelstvem schváleného provozního řádu je hřiště otevřeno ve dny školního 
vyučování pro výuku denně do 16 hodin, v pátek do 14 hodin a pro veřejnost od pondělí do 
pátku od 16 do 20.30 hod. a v pátek od 14 do 20.30 hodin. O sobotách a nedělích je hřiště 
otevřeno vždy od 8 do 20.30 hodin a za provoz odpovídá správce hřiště. 
  
Křest básnické sbírky paní Ljubov Vondrouškové 
19. 1. 2005 se v prostorách Press centra Brno konal křest nejnovější sbírky poezie ruské 
básnířky paní Ljubov Vondrouškové z Mokré. Sbírka s názvem Zrcadlení 2 navazuje na první 
svazek, který vyšel v roce 2004. Tento svazek obsahoval rusky psané verše L. Vondrouškové 
s překlady její české kolegyně Taťány Kuxové. 
Křtu knihy se ve zcela zaplněném Press centru zúčastnili zástupce konzulátu Ruské federace, 
spisovatelé Zuzana a Jaroslav Novákovi, Zeno Kaprál a řada osobností společenského 
a kulturního života. 



Samotného křtu se ujal pan M. Lazarčík, předseda kulturní komise obce Mokrá-Horákov. 
Pozn. paní Ljubov Vondroušková je členkou Svazu žurnalistů Ruska. 
  
Uctění památky mistra Jana Husa 
Již tradičně se v předvečer výročí upálení Mistra Jana Husa konalo setkání na Velké skalce 
v Mokré. Ve svém úvodním projevu starosta obce připomenul, že tradici těchto setkání se 
podařilo obnovit před 11 lety. Letošní pietní akci nepřálo počasí, takže se díky hustému dešti 
sešlo mnohem méně účastníků, než tomu bylo v předcházejících letech. 

  
Obecní hody 
V sobotu 3. září se konaly již sedmé obecní hody. Tak jako v minulých letech už od dubna 
začali budoucí stárci a stárky nacvičovat nejrůznější písničky a taneční kreace. Ani letos 
nechybělo tradičné zvaní s rozmarýnou a májku si tentokrát stárci vyhlídli v Líchách. 
Letošní průvod stárků měl celkem 7 párů, 2 sklepníky a nemohla chybět dechová kapela 
Zlaťanka. Průvod obcí pak stárci a stárky zakončili zpěvem a tancem pod májkou, na 
prostranství před horákovskou kaplí. Také sedmým obecním hodům přálo počasí, takže pěkný 
den pak završila vydařená večerní zábava v prostorách kulturního domu v Horákově. 
  
Babské hody 
Takzvané babské hody se několik posledních let konaly v podzimním termínu, obvykle asi 14 
dnů po obecních hodech. Kumulace obou akcí způsobovala menší návštěvnost právě babských 
hodů, a proto se organizátoři rozhodli přesunout termín na květen. Po loňské pozitivní 
zkušenosti si stárky jako místo konání večerní zábavy vybraly  kulturní dům v Horákově. 
Počasí se letos hodům vydařilo, a tak se odpolední průvod Mokrou i podvečerní přesun do 
Horákova povedly. 
  
Zpravodaj 
V roce 2005 vycházel Zpravodaj patnáctým rokem. Do prvního čísla letošního Zpravodaje 
připravil pan Oldřich Drápal, předseda finančního výboru, dotazník, jehož cílem bylo zjistit, 
do jaké míry se občané Mokré-Horákova zajímají o rozpočet a hospodaření obce, jak hodnotí 
úroveň služeb a jakým způsobem získávají informace o obci. 
K výsledkům ankety: dotazník byl vložen do každého ze Zpravodajů, což znamená, že se 
distribuovalo celkem 1000 kusů. Vyplněný dotazník odevzdalo celkem 105 občanů. Mezi 
respondenty převažovaly ženy se středoškolským vzděláním ve věkovém rozpětí 40-60 let. 
S detailním zpracováním výsledků je možné se seznámit ve 3. čísle letošního Zpravodaje. 
  
Mokrá-Horákov v regionálním tisku 
V roce 2005 jsme se mohli se jménem naší obce setkat na stránkách regionálního tisku 
poměrně často. Pokud do celkového počtu zahrneme i zmínky spíše reklamního charakteru, 
pak se k naší obci vztahovala zhruba desítka článků. Jejich námět byl většinou různorodý 
(např. návštěva brněnských herců v Senior klubu Mokrá, výstavba nových bytů, využívání 
bazénu v ZŠ, připomínka výročí upálení mistra Jana Husa či zmínka o bývalém lesním správci 
Arnoštu Pacherovi). Ovšem dva články informovaly o koncertu hnutí skinheads, který se 
počátkem roku konal v restauraci Na Hřišti. Koncert, na který se zjela zhruba stovka 
příznivců zmiňovaného hnutí a který se konal za asistence desítek policistů, sice proběhl bez 
nějakých incidentů, ale prezentace naší obce právě tímto způsobem není podle mého názoru 
právě nejšťastnější. 
Všechny články blíže viz přílohy. 
  
Sport 



  
FC CVM Mokrá-Horákov 
Předseda klubu – ing. Lubomír Šmerda 
Sezóna 2004/5 
Muži A – hrálo v sezóně 2004/5 nejvyšší soutěž v historii fotbalu v obci – Krajský přebor 
JmFS! Po celou sezónu náš tým bojoval o postup do divize, ale ten mu unikl až v samotném 
závěru, když skončil na vynikajícím 3. místě, což je nejlepší umístění v historii zdejší 
kopané. Mužstvo hrálo pod vedením trenéra Rostislava Václavíčka, bývalého olympijského 
vítěze a mistra republiky, a vedoucího mužstva Jiřího Drnovského. 
  
Podzimní část sezóny 2005/6 
V sezóně 2005/6 má FC CVM Mokrá přihlášeno v soutěžích celkem 5 mužstev, z toho 3 
družstva v mládežnických kategoriích. Ve všech mládežnických družstvech byly před 
zahájením sezóny posíleny realizační týmy 
Mužstvo A -  skončilo v podzimní části sezóny na 2. místě krajského přeboru SYNOTTIP 
se  ztrátou 3 bodů na vedoucí Rájec. V kádru je 17 hráčů, kteří pod vedením trenéra 
Václavíka předvádí technický fotbal. Funkci vedoucího mužstva zastává Jiří Drnovský.  
Mužstvo B – skončilo na 4. místě III. třídy skupiny A. V kádru je 14 hráčů a v případě potřeby 
vypomáhají hráči z „áčka“. Hrajícím trenérem je Igor Kousalík a vedoucím mužstva Karel 
Kousalík.  
Dorost – ukončil podzimní část na 10. místě, v kádru je 17 hráčů, trenér Karel Maloň 
a vedoucí týmu Stanislav Krček. 
Žáci – se u místili na 9. místě, což je způsobeno poměrně nízkým věkovým průměrem družstva. 
V kádru je 18 hráčů, trenérem Martin Šlezinger, asistenty Zdeněk Šrámek a Dalibor Novotný, 
vedoucím mužstva Vít Čáslava. 
Přípravka – skončila na 5. místě okresního přeboru skupiny A. Trenér František Markus, 
vedoucím družstva Zdeněk Osolsobě, v Kádru je 25 hráčů. 
Pozn. vedení klubu má zájem i o zapojení většího počtu chlapců i ze sousedních obcí – 
Hostěnic a Velatic. 
Během zimy trénují dorostenecká družstva v tělocvičně, muži na hřišti s umělým travnatým 
povrchem vedle ZŠ Mokrá. 
  
Přátelské mezinárodní utkání 
V sobotu 28. 5. 2005 se na fotbalovém hřišti pod Horákovem sešli k přátelskému fotbalovému 
utkání poněkud improvizované mužstvo Mokré-Horákova (někteří hráči současného béčka 
doplnění hráči z řad veteránů) s B týmem HSV Heiloo, což je větší vesnice na severu 
Holandska. 
V horkém květnovém odpoledni za přítomnosti několika desítek diváků pak sehrála obě 
mužstva zápas, v němž s velkou převahou zvítězil tým z Holandska. Svoji herní převahu 
zúročili Holanďané i v podobě gólů, když zvítězili v poměru 4 ku jedné. 
Pozn. Ve stejný den se konaly také tzv. babské hody, takže hosté z Holandska si svůj sportovní 
zážitek umocnili návštěvou večerní zábavy. 
  
Pozn. Bohužel vzhledem k technickým problémům se letos neuskutečnil 8. ročník turnaje žáků 
„O pohár starosty obce Mokrá-Horákov“, což je jistě škoda. Doufejme, že se v příštím roce 
podaří na přerušenou tradici navázat. 
Během podzimu byla na hřišti pod Horákovem instalována nová výsledková tabule 
s časomírou. 
  
FSC CEMO Mokrá 



Fotbalisté FSC Cemo Mokrá obhajovali v roce 2005 dvě důležitá vítězství z předcházejícího 
roku. Na turnaji v Horšovském Týně sice první zápas prohráli, ale potom už bez zaváhání 
směřovali k vítězství. V Budíkově u Humpolce se sice probojovali do finále, ale tentokrát se 
museli spokojit s druhým místem. 
  
Novoroční jízda na kolech Moravským krasem 
Letos se Novoroční jízda na kolech Moravským krasem konala již posedmé. Na startu 26,5km 
trasy se tentokrát sešlo sice jen osm cyklistů, ale ti určitě nelitovali, že překonali pohodlí a 
letošní cyklistickou sezónu zahájili tak brzy. Poprvé v historii závodu se jelo bez sněhu! 
Cyklisté FSC se v roce 2005 zúčastnili několika zajímavých akcí (např. cyklomaratonu Krále 
Šumavy, Hošek Cupu v Líšni, Meridy v Jedovnicích či těžkého závodu v Josefově Dole). 
Kromě uvedených závodů absolvovali někteří také kondiční soustředění v Krkonoších 
a zástupci nemohli chybět ani na trati domácího  závodu A jedem. 
  
Velká kunratická 
I v letošním roce pořádal Fotbal senior club Cemo Mokrá spolu s Obecním úřadem Mokrá-
Horákov autobusový zájezd na běžecký závod Velká kunratická. Letošní 72. ročník tohoto 
závodu se konal v sobotu 13. listopadu. Podobně jako v loňském roce organizátoři přijímali 
přihlášky k závodu výhradně internetovou cestou a použili k měření časů metody pasivních 
čipů. 
Běželo se za slunného počasí a mnoho našich běžců si zlepšilo své osobní rekordy. Nejlepším 
z našich byl Martin Kubíček s časem 15:20,7. 
  
Tělovýchovná jednota CEMO Mokrá-Horákov 
Předseda – Karel Přerovský 
Počet členů v jednotlivých oddílech k 31. 12. 2005 
Celkem:                                              349 členů 
ASPV                                                  227 
Tenisový oddíl                                                44 
Stolní tenis                                          38 
Volejbalový oddíl                            11 
Nohejbalový oddíl                            9 

Fitness                                                20 

  
Asociace sportu pro všechny 
K 31. 12. 2005 registrovala Asociace celkem 227 členů v sedmi kategoriích (předškoláci, žáci, 
žákyně, dorostenci, dorostenky, muži a ženy). 
Stěžejní náplní všech kategorií zůstalo cvičení v tělocvičně ZŠ Mokrá. Opět se největšímu 
zájmu těšil aerobic, jehož cvičitelky se pravidelně zdokonalují prostřednictvím nejrůznějších 
školení. Muži kromě kondičního cvičení dávají přednost florbalu. 
Co se týká organizace Dne dětí, ani rok 2005 nebyl výjimkou, takže značná část odpovědnosti 
ležela na bedrech členů Asociace.   
  
Dětský den 
Letošní oslava Dne dětí se konala v neděli 29. května. Programová skladba vlastně 
kopírovala léty prověřený scénář. Dopoledne: slaňování Skalky, výtvarná soutěž v knihovně, 
prohlídka hasičské techniky, popř. maxigolf a fotbálek. Odpoledne: nejrůznější hry a soutěže 



na 14 stanovištích před Základní školou Mokrá. Loňské novinky v podobě malování na obličej 
a vystoupení taneční skupiny country tanců Rodeo nemohly chybět. 
I letos se na ploše před ZŠ Mokrá sešlo kolem 150 dětí, a protože bylo pěkně horko, nikdo 
nepohrdl malým osvěžením v podobě vodních kapek, o které se postarali místní hasiči. 
Závěr Dne dětí patřil soutěžím na pódiu. Množství zážitků i malých dárků od sponzorů jen 
umocnilo celkovou atmosféru. 
O bezchybný průběh zdařilého dne se opět postarali členové TJ Cemo Mokrá, knihovnice 
a místní hasiči i obětaví rodiče. 
  
Tenisový oddíl 
Předseda oddílu – Karel Přerovský, oddíl registroval v roce 2005 celkem 44 aktivních členů. 
Soutěže hrála 4 družstva (2 družstva dospělých, 1 mladších žáků a 1 starších žáků). 
A družstvo dospělých bylo celou sezónu oslabeno o nejlepšího hráče Radima Koláře, hrálo 
krajskou soutěž IV, obsadilo 2.místo a opět nepostoupilo. 
B mužstvo hrálo okresní soutěž Vyškov a obsadilo v ní poslední místo. 
Družstvo mladších žáků obsadilo v krajské soutěži II čtvrté místo a také nepostoupilo. 
Starší žáci bojovali v krajské soutěži III a skončili šestí. 
Nejlepší žáci se zúčastnili i meziokresních přeborů v Tišnově. Ve dvouhře se jim příliš 
nedařilo, ale ve čtyřhře získali první místo a titul přeborníků okresu. 
Oddíl uspořádal v roce 2005 celkem 9 turnajů a již 9. ročník Memoriálu Jaroslava Kaplana. 
V září pak proběhl turnaj zaměstnanců ČMC O putovní pohár ředitele závodu Mokrá. 
  
Oddíl stolního tenisu 
V sezóně 2004/5 přihlásilo vedení oddílu do soutěží celkem 4 družstva. 
Družstvo A hrálo krajskou soutěž a jeho cílem bylo se v této soutěži udržet. Ovšem po 
odchodu Radka Patáka, jednoho z nejlepších hráčů, do Holásek se tento cíl nepodařilo splnit. 
Družstvo skončilo na 11. místě, a tak sestoupilo do okresní soutěže. 
Béčko skončilo v OP1 na 12. místě a ani ono se v soutěži neudrželo a spadlo do OP2. 
Družstvo C uhájilo v OP2 páté místo a déčko si vybojovalo stejné umístění v OP3. 
Žáci se zúčastňovali bodovacích soutěží a ti nejlepší se ve svých kategoriích probojovali do 
první desítky. 
V květnu se v rámci dlouholeté spolupráce našeho a německého oddílu TSV Nienburg 
uskutečnil turnaj dvojic, kde český hráč měl vždy za partnera stolního tenistu z Německa. 
Do sezóny 2005/6 vstoupila opět 4 družstva. 
Áčku se zatím v OP1 daří a je po podzimní části na 2. místě. Také družstvo B si v OP2 vede 
dobře, takže zatím je první. Céčko okupuje ve stejné soutěži opačný konec tabulky. Družstvo 
D, v němž pod vedením zkušeného pana Rotrekla dostávají příležitost mladí hráči, skončilo po 
první polovině soutěže na 7. místě a dá se předpokládat, že se v OP4 udrží. 
V žákovských kategoriích eviduje oddíl celkem 17 žáků, kteří se zúčastňují bodovacích 
turnajů. 
Kromě soutěží družstev se členové oddílu účastní také okresních přeborů jednotlivců. 
Ani letos nechyběl v programu oddílu předvánoční turnaj pro neregistrované hráče a pro 
žáky zdejší školy. V oddílovém přeboru zvítězil podobně jako vloni Martin Vojtěch a paní 
Meluzínová opět obec výborně reprezentovala v odborářských soutěžích. 
  
Volejbalový oddíl 
Volejbalový oddíl zahájil v roce 2005 už 28. rok své existence. Funkci předsedy vykonával 
pan Jan Řezáč. Jak už bylo zmíněno v zápise za rok 2004, odešla část hráčů do nově 



založeného týmu v Líšni, takže i celkový počet členů oddílu se podstatně zmenšil (z 20 na 12). 
V letech 2002 a 2003 míval oddíl kolem tří desítek členů! 
V posledních dvou sezónách prochází oddíl určitou krizí, neboť nemá dostatek mladých 
hráčů. Nejmladšímu členu je nyní 31 let. To se samozřejmě odráží ve výsledcích. Oddíl hraje 
okresní přebor II. třídy Volejbalového svazu Vyškov a v sezóně 2004/5 vybojoval v konkurenci 
7 družstev 5. místo. V sezóně 2005/6 je naše družstvo po podzimní části na 9., to je na 
posledním místě! Z této situace plyne i hlavní úkol, který si vedení oddílu stanovilo – nábor 
mladých hráčů. 
V polovině června uspořádalo vedení oddílu již 15. ročník Memorialu Miloslava Svobody, 
tragicky zesnulého člena. Turnaj se konal v rekreačním středisku v Hodoníně u Kunštátu 
a kromě našeho týmu se ho zúčastnila družstva z Drásova, Šumperka, Sušice a německého 
Nürnbergu. Akce měla velmi dobrý ohlas, takže vedení oddílu počítá v příštím roce s její 
reprízou. 
Co se týká údržby venkovního hřiště, mohou být členové oddílu spokojeni, protože zde odvedli 
kus práce. Kromě základní údržby čeká hráče i nátěr oplocení. 
  
Fitness oddíl 
Předseda oddílu – Oldřich Drápal 
Počet členů oddílu – 24, počet hodin, které odcvičili členové oddílu – cca 5 tis. 
Pro zájemce z řad veřejnosti byla posilovna otevřena v pondělí, ve středu a v pátek vždy od 18 
do 20 hodin. 
Spolu s ASPV se oddíl podílel na organizaci Dne dětí. 
V sobotu 28. 5. 2005 uspořádal zdejší oddíl silově vytrvalostní pětiboj pod názvem Ocelový 
muž. Hlavním principem tohoto závodu je sportovní všestrannost. Titul ocelový muž, popř. 
ocelová žena může získat závodník, který splní stanovené limity podle celorepublikových 
pravidel soutěže. Soutěží se v pěti disciplínách (maximum tlaků s činkou vleže na lavici s 80% 
váhy soutěžícího, shyby na hrazdě, lehy a sedy v časovém limitu 2 min., běh 6-7 km, cyklistika 
– silniční 40 km, horská 30 km). Tyto disciplíny musí závodníci absolvovat v jednom dni. 
I přes horké počasí se 5 účastníkům podařilo získat titul ocelový muž a jedna účastnice 
vybojovala titul ocelová žena. Organizátoři doufají, že byl položen základ k nové tradici a že 
budou následovat další ročníky. 
  
Lyžařský oddíl 
Jak jsem uváděla v zápise za rok 2002, konala se  dne 23. 9. 2002 ustavující schůze 
lyžařského oddílu TJ Cemo Mokrá-Horákov. Obec totiž v roce 2002 odkoupila od ČMC, a. s. 
lyžařský vlek v Hodoníně u Kunštátu a zavázala se, že založí lyžařský oddíl, který bude provoz 
a údržbu vleku zajišťovat. Dle sdělení předsedy oddílu pana Karla Přerovského oddíl fakticky 
fungoval do 1. 12. 2004, kdy byla na základě rozhodnutí obecní rady podepsána smlouva 
o pronájmu výše zmiňovaného vleku. Tato smlouva byla uzavřena na dobu určitou ode dne 1. 
1. 2005 do 15. 4. 2015. Výše nájemného byla stanovena na 10 tis. Kč s tím, že v případě 
nepříznivých sněhových podmínek může být platba nájemného nájemci odpuštěna. Dle 
uzavřené smlouvy byla cena celodenního jízdného pro občany Mokré-
Horákova  stanovena  na 50 Kč ! Dále je ve smlouvě zakotveno, že nájemce vydá pro členy 
lyžařského oddílu 5 zlatých a 5 stříbrných karet, které budou sloužit jako vstupenky. Zlatá 
karta zaručuje také přednost v jízdě na vleku, což je v případě zániku lyžařského oddílu 
opravdu zajímavé! 
  
Nohejbalový oddíl 
Registroval v roce 2005 celkem 9 členů  a zúčastnil se Okresního přeboru regionu Vyškov, ve 
kterém skončil v konkurenci 9 družstev na výborném druhém místě za vítězným celkem 



z Holubic. Bohužel pozvánku do Krajského přeboru, která vyplynula z dobrého umístění, 
museli členové oddílu odmítnout, neboť členská základna je příliš malá. 
Členové oddílu se v uplynulém roce zúčastnili také nejrůznějších turnajů, za všechny 
jmenujme například Okresní přebor dvojic v Blažovicích, který vyhrála dvojice Břicháček – 
Kocourek. 
  
Nohejbalové turnaje 
11. ročník nohejbalového turnaje O pohár starosty obce Mokrá-Horákov se konal v sobotu 
6 srpna. K účasti na turnaji se zaregistrovalo celkem 23 družstev, z nichž 4 byla domácí. 
V silné konkurenci družstev z Plzně, Trenčína, Brna, Kroměříže a dalších zvítězil nakonec tým 
z Vyškova. Bohužel nikomu z našich se nepodařilo postoupit ze základní skupiny. 
Oživením letošního turnaje byla i účast Rádia Krokodýl, které přímo z místa dění udělalo 
několik vstupů do vysílání. 
  
30. ročník dálkového pochodu A jdem a 9. ročník cyklotrasy A jedem 
Letošní jubilejní 30. ročník dálkového pochodu připadl na sobotu 7. května. Současně 
s trasou dálkového pochodu připravili zaměstnanci Českomoravského cementu a členové TJ 
Cemo Mokrá i cyklotrasu 9. ročníku závodu A jedem.Celkově se letošního ročníku zúčastnilo 
téměř 400 pěších turistů a cyklistů. 
  
Moravský pohár v cyklistice 
28. 8. 2005 se v naší obci uskutečnil již 3. ročník Moravského poháru v cyklistice. Letošnímu 
ročníku sice počasí nepřálo, ale i tak se na start závodu sjelo na 130 závodníků. Závodilo se 
v šesti kategoriích, svou kategorii měly i ženy. Závodu se mohli zúčastnit i příchozí. Trať ve 
směru Mokrá – Hostěnice – Pozořice – Sivice – Tvarožná – Velatice – Horákov – Mokrá 
měřila 17,5 km a nejmladší kategorie 20 až 30 let ji musela absolvovat 6x. Závodilo se na 
silnici za plného provozu a zdárný průběh závodu pomáhali zajišťovat i členové zdejší ASPV. 
  
4. ročník cyklistického závodu na horských kolech 
V sobotu 3. září vedla přes naši obec trasa 4. ročníku cyklistického závodu na horských 
kolech. Závodu se zúčastnilo 456 závodníků, kteří si mohli vybrat z tratí o délkách 20, 50 a 75 
km. Finanční výtěžek ze startovného byl předán Kojeneckému ústavu v Brně. 
  
Setkání majitelů motocyklových veteránů 
Zdejší majitelé motocyklových veteránů rádi předvedou své miláčky na veřejnosti, a tak si 
podobně jako v loňském roce dali sraz první červencovou sobotu. Druhé letošní setkání na 
sebe nedalo dlouho čekat a  poslední srpnovou sobotu majitelé veteránů vyrazili na trať 
znovu. Tentokrát se jízda neobešla bez menších technických problémů, ale ty jistě nikoho 
neodradily od dalších výletů. K vidění bylo celkem 15 motocyklových veteránů, z nichž 
nejstaršímu bylo téměř 60 let (rok výroby 1947)! 

  
Cestovní ruch, rekreace, propagace obce 
O tom, že na poli propagace naší obce se za poslední roky udělal skutečně velký kus práce (ať 
už pořádáním nejrůznějších akcí či díky vydávání různých propagačních materiálů), není 
pochyb. I v letošním roce se na tomto poli pracovalo, i když hmatatelný výsledek bude 
k dispozici až v roce 2006. Pan ing. I. Brzobohatý přišel s návrhem, aby v blízkosti tzv. 
Pacherova kříže byla instalována informační tabule, která by vysvětlovala historii kříže. 
Návrh tabule je již hotový a s instalací se počítá v roce 2006. Jako kronikářka obce každou 
podobnou iniciativu velmi vítám. 



OZ schválilo zhotovení videokazety Mokrá-Horákov na přelomu tisíciletí. Zhotovitelem této 
videokazety bude pan František Krpenský a cena byla stanovena na 70 tis. Kč. 
Videokazeta by měla být dispozici 31. 3. 2006. 
Pozn. 1. videokazeta, která stručně zachycovala historii i současnost obce, byla z podnětu 
starosty F. Pejřila zhotovena studiem Serpens již v roce 1995. 
  
  

5. Kap. Školství a zdravotnictví 

  
Mateřská škola Mokrá-Horákov 
Ředitelka – Jana Meserlová 
Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo Mateřskou školu Mokrá-Horákov celkem 97 dětí, 
což je oproti předcházejícímu školnímu roku nárůst o sedm dětí. (pozn. v letech 2001 až 2004 
se počet dětí ve zdejší školce pohyboval v rozmezí 87 až 97 dětí). Podobně jako 
v předcházejících letech byly děti rozděleny do 4 tříd, z nichž jedna je umístěna jako 
detašované pracoviště v Horákově. Tři třídy (2 v Mokré a 1 v Horákově) fungovaly jako 
celodenní a jedna jako polodenní. Výška školného byla zastupitelstvem obce stanovena na 100 
korun měsíčně. 
Výuku dětí zajišťovalo celkem 7 učitelek. 
Koncepce zdejší MŠ je již třetím rokem zaměřena na oblast podpory zdraví dítěte a na vedení 
rodičů k aktivnímu přístupu ke škole. Škola klade důraz na rozvoj individuálních potřeb dětí, 
podporuje jejich tvořivost a spolupracuje s rodiči formou poradenské činnosti. 
Také v uplynulém školním roce připravilo vedení MŠ ve spolupráci se Sdružením rodičů 
a přátel školy celou řadu zajímavých akcí. Z těch tradičních jmenujme alespoň návštěvy 
divadelních představení, karneval, drakiádu, besídky, vánoční a velikonoční dílny, spaní v MŠ 
či návštěvu ZŠ. Děti se také pravidelně zúčastňují sportovních a výtvarných soutěží. 
V letošním roce dosáhly velmi pěkného výsledku v gymnastické soutěži, kde mladší děti 
obsadily první místo. Zpestřením programu byla také návštěva brněnské zoologické zahrady. 
Školka opět pravidelně informovala o své činnosti jednak prostřednictvím obecního 
Zpravodaje, jednak prostřednictvím obecních vývěsek. V letošním roce nechyběla ani 
výstavka výtvarných prací v prostorách obecní knihovny a vystoupení na vítání nových 
občánků. 
Kromě základního výchovně vzdělávacího programu nabízela školka i mimoškolní aktivity 
v rámci 4 kroužků: keramického, logopedického, kroužku zdravého pískání a cvičení 
předškolních dětí v Asociaci sportů pro všechny. 

  
60. výročí založení MŠ Mokrá 

Ve čtvrtek 20. října slavila zdejší mateřská škola 60. výročí svého založení. Součástí 
programu oslav byl Den otevřených dveří, v rámci kterého si mohli zájemci z řad občanů 
prohlédnout veškeré prostory MŠ Mokrá a vidět děti i paní učitelky přímo v akci.  

Uplynulá léta si školka připomněla výstavou fotografií a kronik. Tato výstava byla 
instalována ve spojovací chodbě MŠ Mokrá. 
Slavnostní vystoupení k 60. výročí pak proběhlo v prostorách kulturního domu v Horákově 
a účast na něm byla opravdu veliká. 

  
Základní škola Mokrá 



Ředitel – RNDr. Josef Palík 
Škola sdružuje základní školu s I. a II. stupněm, jídelnu a družinu. 
Při škole funguje Sdružení rodičů a přátel ZŠ Mokrá a Lehkoatletický klub AŠSK ČR, rada 
školy zde nebyla zřízena. 
Vyučování probíhá podle vzdělávacího programu Základní škola. ZŠ Mokrá je bez 
specializace, rozšířené výuky či zaměření. Na nižším stupni učí škola podle projektu Modelový 
školní vzdělávací program Tvořivá škola. Pro tento program má škola proškolené učitele 
i lektory. 
Ve školním roce 2004/2005 navštěvovalo ZŠ Mokrá celkem 325 žáků v 15 třídách. 
Do prvního ročníku nastoupilo 26 dětí, co je ve srovnání s předcházejícím rokem pokles o 12 
dětí! 
Na škole pracuje žákovská rada složená ze zástupců tříd 5. – 9. ročníku v čele s voleným 
starostou školy. Hlavní náplní činnosti rady je přednesení připomínek a námětů ze tříd vedení 
školy, podíl na organizaci školních akcí… Posláním rady je napomáhat zlepšení klimatu 
a prostředí školy. 

  
Školní jídelna opět vařila nejen pro zdejší žáky, ale i pro děti z MŠ Mokrá a Hostěnice a pro 
další zájemce z řad důchodců, zaměstnanců školy a OÚ…(celkově cca 480 obědů denně!) 
  
Údaje o zaměstnancích školy ve školním roce 2004/2005 
Učitelé                                                            20 (z toho 16 žen a 5 mužů!) 
Správní zaměstnanci                            8 
Zaměstnanci jídelny                         7 
Vychovatelky                                     2 

Mateřská dovolená                                 1 

Celkem                                               38 
  
Pozn. Během školního roku 2004/2005 nedošlo k nějaké výrazné obměně pedagogického 
sboru 
Podobně jako v předcházejících letech absolvovali zdejší vyučující celou řadu odborných 
školení (v průměru 4 školení či semináře na jednoho vyučujícího!). 

  

Mimoškolní aktivity 

Také ve školním roce 2004/2005 zorganizovala ZŠ Mokrá týdenní lyžařský kurz pro žáky 
7. ročníků (celkem 36 dětí) a školu v přírodě tentokrát pro žáky 2., 4. a 9. ročníku. 
Vyučující ZŠ Mokrá opět nabídli svým žákům přes dvě desítky výchovně vzdělávacích exkurzí 
a besed, 1 výchovný koncert a tři divadelní představení. Navíc koncem školního roku 
absolvovala většina tříd jednodenní vlastivědné poznávací výlety. 
Kromě uvedených aktivit nabízela zdejší škola 7 zájmových kroužků, které navštěvovalo cca 
164 žáků. Do činnosti v zájmových kroužcích se zapojilo téměř 50% celkového počtu žáků! 
  
Další akce organizované školou 
Ve školním roce 2004/5 se nabídka tradičně pořádaných akcí (např. Mokerský lesní běh pro 
zdraví, Mokerská laťka, Školní florbalová liga, sportovní dopoledne, utkání učitelé versus 
žáci, světélkování, Slet čarodějnic, Loučení se školou…) ještě rozšířila. Škola uspořádala 



Vánoční jarmark, jednodenní lyžařský zájezd pro rodiče a děti a nechyběla ani soutěž 
Superstar. Celkem připravili učitelé a žáci ZŠ Mokrá téměř dvě desítky akcí! 
  
Účast v olympiádách a soutěžích 
Ve vědomostních soutěžích postoupili zdejší žáci v letošním školním roce do okresních kol 
pouze v Dopravní soutěži mladých cyklistů a v dějepisné olympiádě. 
Ve sportovních soutěžích byla umístění podstatně lepší. Celkem se žáci ze ZŠ Mokrá zúčastnili 
12 sportovních akcí, z nichž některé pomáhali také organizačně zajišťovat (Mokerskou laťku, 
okrskové a okresní kolo Poháru rozhlasu, oblastní finále Poháru rozhlasu, okresní finále 
lehkoatletického čtyřboje a okrskové kolo florbalové ligy). Také letos dokázal místní 
Lehkoatletický klub vybojovat řadu výborných umístění (např. 1. místo na Mistrovství Moravy 
a Slezska v lehké atletice, 2. místo na Mistrovství ČR v lehké atletice či 2. místo na 
mezistátním utkání Česká republika – Slovenská republika taktéž v lehké atletice). 

  
Spolupráce školy s rodiči a dalšími subjekty 
Spolupráce s rodiči probíhala především formou třídních schůzek a hovorových hodin. 
Ve školním roce 2004/5 provedlo vedení ZŠ Mokrá dotazníkové šetření s názvem Škola a já 
projektu KALIBRO. Výsledky tohoto šetření se stanou odrazovým můstkem pro rozvíjení 
spolupráce s rodiči i pro práci školy v příštích letech. Vyplněný dotazník odevzdalo celkem 
151 rodičů. 
Pro vycházející žáky a jejich rodiče uspořádala škola v rámci předmětu Volba povolání 
Miniveletrh škol. 
Sdružení rodičů a přátel ZŠ Mokrá se opět podílelo na podpoře zájmové činnosti žáků 
(příspěvky na lyžařské kurzy, školu v přírodě, cestovné na soutěže…) a na organizaci školního 
plesu. 
Už tradičně hodnotí škola spolupráci s OÚ a Českomoravským cementem, a. s., který je 
hlavním sponzorem školy, jako velmi dobrou. Pozitivně hodnotí vedení školy také spolupráci 
s firmou Carmeuche Czech republic, s. r. o. (dříve Českomoravské vápno). Peníze škola 
použila na zakoupení počítačového vybavení, pomůcek a na organizování zájmových, 
sportovních a některých dalších aktivit. 
Jako dlouhodobě výbornou hodnotí ZŠ Mokrá spolupráci se svým zřizovatelem OÚ Mokrá-
Horákov. Z větších oprav se v letošním roce uskutečnila rekonstrukce části sociálního zařízení 
v hlavní budově, další etapa výměny osvětlení v učebnách, instalace termoregulačních ventilů 
a vyvážení topné soustavy. OZ schválilo vypracování projektové dokumentace na rekonstrukci 
bazénu v ZŠ Mokrá. 
Škola má od začátku školního roku pevné připojení na internet a koncem roku proběhla 
celková rekonstrukce počítačové sítě. 

  
Slavnostní otevření rekonstruovaného sportovního areálu u Základní školy Mokrá 
- viz výše 
  
Provoz školního hřiště pro veřejnost 
- v případě příznivého počasí (bez sněhové pokrývky) je areál v provozu od 16 do 17 hodin, 

- při sněhové pokrývce mimo provoz, výjimkou jsou jen objednané termíny FC Mokrá za 
předpokladu, že po dohodě se správcem členové klubu sníh z plochy hřiště odstraní 
  
Účast školy na životě obce 
Také letos využívala ZŠ Mokrá možnosti informovat o dění ve škole prostřednictvím obecního 
Zpravodaje. 



O akcích pořádaných školou v rámci celé obce (např. Mokerský běh pro zdraví či výtvarné 
dílny) byla již řeč výše. 

  
Základní umělecká škola v Mokré 
Tradiční nabídku koncertů (Jarní koncert, koncert ke Dni matek v Senior klubu 
Mokrá,  Závěrečný koncert konaný na konci školního roku, vánoční vystoupení v Senior klubu 
a Vánoční koncert v prostorách ZUŠ) doplnily letos další dvě akce. V dubnu se konala 
přehlídka žáků pěveckého oddělení nazvaná Slavík. Této přehlídky se zúčastnili nejen žáci 
z Mokré-Horákova, ale také děti z Pozořic a Tvarožné. Dalším oživením roku 2005 byl 
absolventský koncert, který se konal v Pozořicích za účasti tří našich absolventek. 
Po loňském úspěchu zopakovala zdejší ZUŠ koncem školního roku výlet do Vídně. 
Žáci výtvarného oboru se prezentovali v rámci jednotlivých koncertů, neboť jejich práce 
zdobily při těchto příležitostech prostory školy. 
Ti, kteří navštěvují taneční obor, měli vystoupení před svými rodiči.  

   
Hudební škola Výuka umění 
Ředitel školy – Radek Meluzín 
Škola už funguje 4. rokem a nabízí výuku celkem v 16 hudebních oborech v brněnském 
a vyškovském regionu. Kromě klasické výuky nabízí i možnost učení přes internet. Výhodou je 
také spolupráce s mateřskou školou, kdy učitel dochází v dopoledních hodinách do školky 
a přímo zde vyučuje. Škola každoročně pořádá žákovské koncerty. Více informací lze nalézt 
na internetové adrese. 

  
Zdravotnictví, DPS 
Zdravotní péče v rámci naší obce je již delší dobu stabilizovaná, personální obsazení 
jednotlivých ordinací zůstává stejné. Také výdejna léků funguje od podzimu 1998 bez 
problémů a je hojně využívána jak občany Mokré a Horákova, tak občany z Velatic, kteří 
spadají do stejného lékařského obvodu. 
Dům s pečovatelskou službou fungoval v Horákově již pátým rokem. 
  
  

6.      Kap. Počasí 

  
Leden 
V první lednové dekádě se ranní i odpolední teploty držely vesměs nad bodem mrazu 
a odpoledně se šplhaly až k 10 stupňům. 
Ve druhé dekádě ranní teploty mírně pod bodem mrazu (min. –5,5°C), odpolední maxima 
6°C. Teprve v závěru ledna i přes den teploty pod bodem mrazu. 
  
Únor 
Teploty v únoru byly celkem vyrovnané, ráno od –10°C do 2°C, odpoledne od –5°C do 4 °C. 
Ve druhé polovině února téměř denně sněžilo, takže na přelomu února a března už 
meteorologové mluvili o největší sněhové nadílce od roku 1970! 
  
Březen 
V první březnové dekádě ještě přetrvávalo chladné počasí, takže např. 1. března ráno klesla 
teplota 11,5°C pod bod mrazu a odpoledne setrvávala na –5°C. Na začátku druhé dekády 
došlo k oteplení a následné oblevě. Až do konce března už teploty neklesaly pod bod mrazu 



a odpolední maxima se šplhala k 16°C. 
  
Duben 
Teploty v dubnu už nedosahovaly záporných hodnot a pohybovaly se ráno v rozmezí od 5°C 
do 18,5°C a odpoledne od 6°C do 21,5°C. 
  
Květen 
S výjimkou dvou dnů v závěru měsíce odpolední teploty nepřesáhly 30 stupňů. 
Podobný ráz počasí jako v dubnu, chladnější první dekáda. Nad třicítku se teplota vyhoupla 
pouze jednou! Převažovalo polojasno. 
  
Červenec 
Také v červenci se odpolední teploty jen výjimečně (2 – 3 dny s jasnou oblohou v závěru 
měsíce) dostaly nad hodnotu 30 stupňů. 
  
Srpen 
V srpnu převažovalo zataženo, popř. polojasno a teplotním maximem bylo 29 °C. 
  
Září 
První zářijová dekáda měla ještě teplejší ráz, ráno od 20° do 25,5°C, odpoledne od 19,5° do 
28,5°C. Od druhé dekády již nastalo mírné ochlazení, takže ranní minima klesla na 10,5°C. 
  
  
  
Říjen 
Říjnová odpolední maxima se pohybovala kolem 21°C, závěr měsíce přinesl několik pěkných 
jasných dnů. 
  
Listopad 
V prvních dvou dekádách ještě ranní teploty neklesly pod bod mrazu, ovšem odpolední 
maxima dosahovala jen 13°C a první sníh poletoval už 17. listopadu. 
  
Prosinec 
Z hlediska teplot byl prosinec roku 2005 poměrně mírný. Nejchladnějším dnem tohoto měsíce 
se stal poslední den, tedy Silvestr, kdy teploměr ukazoval ráno –7°C a odpoledne –6°C. Na 
Štědrý den byla ranní teplota cca 1°C a odpolední pak 5 stupňů. 
Na Silvestra místní nadšenci napustili ledovou plochu na hřišti pod Horákovem. 
  
Přehled dešťových srážek v roce 2005 
leden                           45 mm            červenec                    156 mm 
únor                            63 mm            srpen                           102 mm 
březen                         12 mm            září                              20 mm 
duben                          54 mm            říjen                            46 mm 
květen                         89 mm            listopad                      36 mm 
červen                         72 mm            prosinec                      60 mm 
  
  

7. Kap. Pohyb obyvatelstva 

  



Počet narozených dětí za rok 2005 – Mokrá – 13 a Horákov 3 děti (ve srovnání s rokem 
2004 je to téměř o polovinu méně) 

Jen pro zajímavost uvádím počty narozených dětí v obci Mokrá-Horákov za posledních 10 
let 

1995                    29 2000 24 
1996                    23 200120 
1997                    29200226 
1998                    20200319 
1999                    30200434 
  

Pozn. V letech 1993 a 1994 se u nás narodilo 35 dětí. 
  
Počet přistěhovaných občanů : celkem 80 (Mokrá – 70, Horákov – 10) 
Počet odstěhovaných občanů : celkem 44 (Mokrá – 34, Horákov – 10) 
Počet zemřelých : celkem 21 (Mokrá – 15, Horákov – 6) 
  
Nejstarší občané v roce 2005 
Mokrá: nejstarší muž – pan Vítězslav Šlezingr, 1919, Mokrá 175 
            nejstarší žena – paní Bernardina Brzobohatá, 1913, Mokrá 91 
Horákov: nejstarší muž – pan František Neveselý, 1914, Horákov 9 
                nejstarší žena - paní Josefa Čalkovská, 1919, Horákov 33 

  
V průběhu roku 2005 zemřela ve věku 95 let nejstarší občanka Mokré paní Antonie Audová 
a shodou okolností zemřela ve věku 91 let také nejstarší obyvatelka  Horákova paní Anežka 
Hodaňová. 
Za zmínku stojí také fakt, že taktéž ve věku 91 let zemřela v dubnu v USA paní Zdena 
Kaprálová. Paní Kaprálové a jejímu manželovi patříval tzv. horní mlýn na Říčkách. O svém 
životě na mlýně a dalším strastiplném putování celé rodiny po druhé světové válce sepsala 
paní Kaprálová knihu s názvem Zítra bude líp. Po roce 1990, kdy se mohla vrátit zpět do 
vlasti a kdy jí byl v restituci vrácen horní mlýn, pronajala ho paní Kaprálová za symbolický 
poplatek zdejším skautům. 
 


